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ACTA DE SESSIÓ DEL PLE DE
L’AJUNTAMENT DE CELRÀ

IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ

Número: 12/2015
Caràcter: ordinària
Convocatòria: 1a convocatòria
Data: 13 d’octubre de 2015
Horari: de 20.30 hores a 22.05 hores
Lloc: sala de sessions de la casa consistorial 

A Celrà, quan són les 20.30 hores del dia 13 d’octubre de 2015, es reuneixen a la sala de
sessions  d’aquest  Ajuntament,  prèvia  convocatòria  realitzada  a  l’efecte  en els  termes
establerts legalment, els membres que integren l’Ajuntament en Ple i que a continuació es
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la presidència de l’alcalde i
assistits per mi, la secretària.

ASSISTENTS

Alcalde 

Sr. Daniel Cornellà Detrell

Tinents/es d'alcalde

Sr. Josep Bartis Fàbrega
Sra. Eulàlia Ferrer Benito
Sr. Jan Costa Rengel
Sra. Maria del Mar Camps Mora

Regidors/es

Sr. Hector Cabrera Valera
Sra. Mercè Amich Vidal 
Sr. Gerard Fernàndez Tatjé
Sr. Enric Cabarrocas Illa
Sr. Jordi Puig Boada
Sr. David Mas Roselló
Sra. Irina Gil Abuin

Secretària 

Sra. Rosa M. Melero Agea

Absents

Sra. Susana Pascual Pozo, que excusa la seva assistència
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DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ

Per l’Alcaldia es declara oberta la sessió i es despatxen els assumptes de l’ordre del dia
següents:

I
PART RESOLUTIVA

1. APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL DIA 8 DE SETEMBRE DE
2015.

D’acord amb l’article  91.1  del  Reial  decret  2568/1986,  de  28  de  novembre,  pel  qual
s’aprova el reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals,
l’alcalde pregunta si algun membre de la corporació ha de formular alguna observació de
l’acta que es va distribuir amb la convocatòria.

No se’n formula cap, per la qual cosa l’acta és aprovada per unanimitat.

2. DONACIÓ DE COMPTE D’ASSUMPTES RELATIUS A PERSONAL.

L’alcalde cedeix la paraula al senyor Josep Bartis Fàbrega, primer tinent d’alcalde, que
dóna compte dels decrets d’Alcaldia relatius a personal següents:

Decret 442/2015, d’1 de setembre

En relació amb el Decret d’Alcaldia 395/2015, de 23 de juliol, relatiu a la contractació
laboral temporal de la Sra. B.C.D. com a educadora de les escoles bressol municipals, es
rectifica d’ofici l’error material d’aquest Decret pel que fa al número d’hores de la jornada
de treball ja que enlloc de 22,25 hores setmanals són 23,75 hores setmanals.

Decret 444/2015, de 2 de setembre

Es contracta laboralment i amb caràcter no permanent la Sra. M.S.P., educadora de les
escoles bressol municipals, amb una jornada de treball de 37,5 hores setmanals.
Modalitat  del  contracte:  interinitat  per  substitució  de  la  jornada  de  treball  de  la  Sra.
S.P.Q., en situació de baixa per malaltia, i amb efectes des del dia 2 de setembre de 2015
fins a la reincorporació de la Sra. P. 

Decret 456/2015, de 10 de setembre

Per al Centre Obert de Celrà per al curs 2015-2016, vinculat al Contracte Programa que el
Departament de Benestar Social i Família de la Generalitat de Catalunya té subscrit amb el
Consell Comarcal del Gironès, es contracten laboralment i amb caràcter no permanent les
persones següents:

 Sra.  A.J.S.,  com a coordinadora/educadora.  Modalitat  del  contracte: per obra o
servei  determinat,  amb efectes a partir  del  dia 14 de setembre de 2015 fins  a la
finalització  del curs escolar  2015-2016, realitzant una jornada laboral  de 17 hores
setmanals.
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 Sra. R.A.G., com a educadora social. Modalitat del contracte: per obra o servei
determinat, amb efectes a partir del dia 28 de setembre de 2015 fins a la finalització
del curs escolar 2015-2016, realitzant una jornada laboral de 13 hores setmanals.

El Ple es dóna per assabentat. 

3. INFORMACIONS.

L’alcalde  cedeix  la  paraula  al  senyor  Hector  Cabrera  Valera,  regidor  de  Joventut  i
Patrimoni, que informa del següent:

JOVENTUT

 Està en marxa l’Aula d’Estudi on el jovent va a fer repàs.

 Fires de Girona: com cada any, es tornarà a posar en marxa el servei de Bus Nit i al
mateix preu que sempre (1,5 €).   

L’alcalde cedeix la paraula a la senyora Mar Camps Mora, regidora d’Atenció Ciutadana,
Compromís Nacional i Internacional i Comunicació i Noves Tecnologies, que informa del
següent:

COMUNICACIÓ

 S’ha  mantingut  una  reunió  entre  l’Institut  i  el  Sr.  Lluís  Salabert  (que  dirigeix  el
magazine Ter-Gavarres) amb la finalitat d’endegar actuacions perquè els alumnes de
l’Institut vagin a la ràdio i hi participin. Es van proposar una sèrie de mesures que es
duran a terme al llarg de l’any. 

 Properament es farà un concurs per proposar un nou logo i eslògan per a ràdio Celrà. 

 Com ja es va anunciar en el programa electoral de la CUP, es vol tornar a impulsar la
revista La Llera del Ter. I aquesta mateixa setmana està prevista una reunió entre els
pobles implicats per veure què es fa.

COMPROMÍS NACIONAL I INTERNACIONAL

 S’ha mantingut una reunió amb el Fons Català de Cooperació, amb Acción Contra el
Hambre i amb el grup editor de la revista Amb els Discapacitats per conèixer els seus
projectes i per veure què pot fer Celrà en aquests projectes en comú.  

 
L’alcalde  cedeix  la  paraula  al  senyor  Jan  Costa  Rengel,  regidor  de  Serveis  Socials  i
Habitatge, que informa del següent:

SERVEIS SOCIALS

 Ja han començat els cursos d’alfabetització de català i es realitzen els dilluns al vespre
i els dijous al matí amb la finalitat de conciliar la vida familiar i laboral. El del dilluns
finalitza el 6 de juny i el de dijous el 12 de maig. En total, 42 hores repartides en 28
sessions.



                               Acta 12/2015
13 d’octubre de 2015

 Ha  començat  el  curs  de  cuina,  amb  una  majoria  de  famílies  usuàries  del  Banc
d’Aliments i dels horts comunitaris. La durada abasta des del 21 de setembre fins al 23
de novembre i es realitza els dilluns i els dimecres al matí. 

 Centre Obert: la setmana passada va començar la seva activitat i el grup de primària
ja està ple i el de secundària s’ha d’acabar d’omplir. 

 

L’alcalde cedeix la paraula a la senyora Eulàlia Ferrer Benito, regidora de Participació i
Medi Ambient, que informa del següent:

MEDI AMBIENT

 S’han canviat els  tòtems situats al carrer Cabanya, darrera de la Caixa de Pensions
antiga perquè s’hi acumulaven moltes bosses incorrectes. S’han separat els tòtems de
tots els edificis i s’han instal·lat al darrera per veure si així es pot mantenir l’àrea neta.

 Informa que:

 Ha assistit a l’Assemblea del Consorci Alba-Ter.
 Ha assistit a l’Assemblea General de l’Associació de Propietaris Forestals.
 Ha realitzat una visita a la zona on actualment s’està executant l’última fase 

d’eliminació dels ailants
 Ha realitzat una trobada amb els usuaris dels horts municipals per conèixer 

opinions, queixes, propostes de millora, etc… 
 Ha  mantingut  una  trobada  amb  els  veïns  del  disseminat  Congost  per

conèixer les seves demandes i propostes.
 Ha realitzat una visita a l’empresa TIRGI. 

L’alcalde  cedeix  la  paraula  a  la  senyora  Mercè  Amich  Vidal,  regidora  de  Gent  Gran i
Igualtat, que informa del següent:

GENT GRAN

 El 4 d’octubre es va celebrar l’Homenatge a la Vellesa i indica que ara és un
bon moment per fer un reconeixement de l’homenatge al senyor i a la senyora més
grans del poble. A tal efecte, l’Ajuntament ha de percebre la subvenció que ha de
servir per sufragar una mica el cost d’aquest esdeveniment. 

 S’han fet les reunions periòdiques amb l’equip de Jubilus i es va fer
la presentació de les activitats noves que hi ha previst fer a Can Ponac. 

 A proposta del Consorci de Benestar Social, s’ha acceptat realitzar un
curs de massatge infantil pels mesos d’octubre i novembre als matins a Can Ponac.

 S’ha fet difusió sobre una subvenció per a reformes d’habitatges als
usuaris de Can Ponac. 

 El dia 3 de desembre a les 16 hores els Mossos d’Esquadra faran una
xerrada per a la gent gran sobre seguretat quant a consum i temes de la llar. 

 Pel que fa a la consulta  que el  GM ICelrà-ERC va realitzar al  Ple
passat  sobre  l’augment  de  dies  i  hores  del  servei  RESPIR,  ho  va  parlar  amb les
dinamitzadores de Jubilus i van comentar-li que per ampliar o no el servei ho fan en
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relació amb els assistents i no amb els inscrits,  ja que moltes vegades no tots els
inscrits  hi  assisteixen.  I  per  ara  els  assistents  no  són  suficients  com  per  haver
d’ampliar el servei. També es va adreçar als usuaris i la satisfacció és alta, per la qual
cosa el servei es continuarà oferint els mateixos dies i amb els mateixos horaris que
fins ara. 

IGUALTAT
  
 S’ha fet una primera reunió informal de la Comissió Tècnica Interàrees, que

és un punt a desplegar del Pla d’Igualtat, i que abasta un conjunt de tècnics i personal
municipal  i  extramunicipal  (com el  coordinador  del  Servei  d’Atenció  a  la  Dona  de
Girona)  per  comprovar  els  circuits  d’informació,  canals,  protocol,  etc… que  s’estan
aplicant  i  per  veure  si  hi  ha  buits  d’informació  i  poder-los  millorar.  La  propera
convocatòria es farà el mes de febrer vinent. 

 S’està  treballant  en  la  celebració  del  25  de  novembre,  Dia  Internacional  per  a
l’Eliminació de la Violència envers les Dones, i ja es passarà més informació als altres
grups municipals quan tot estigui més enllestit. 

 Es va celebrar una reunió amb els integrants de l’Observatori contra l’Homofòbia en
virtut  de  l’acord  que  es  va  prendre  per  unanimitat  en  el  Ple  del  mes  de  juny
d’enguany, i actualment s’està treballant per desplegar tota la informació i per vetllar
pel compliment de la Llei a nivell municipal. 

L’alcalde cedeix la paraula al senyor Josep Bartis Fàbrega, primer tinent d’alcalde i regidor
de Règim Intern, Salut, Educació, Esports i Promoció Econòmica, que informa del següent:

PROMOCIÓ ECONÒMICA

 L’Ajuntament ha rebut la  subvenció de 27.000 € per l’AODL que treballa en el Pla
Estratègic, concretament la Diversificació Econòmica del Territori.   

 També hi ha una resolució favorable de  subvenció per incorporar un nou AODL per
treballar el punt del Pla Estratègic de Recuperació de l’Activitat Primària i el Foment de
Productes Agroalimentaris km 0. Es rep el 80 % de la subvenció i la resta l’han de
finançar els ajuntaments inclosos en el Pla Estratègic. 

 Hi ha la resolució favorable de l’ampliació econòmica del Programa Catalunya Emprèn,
que inicialment era de 5.348 € i que ara serà de 13.371 €.

 Des de l’Àrea, el regidor de Promoció Econòmica i l’alcalde han iniciat una sèrie de
visites a empreses del polígon industrial. Es va començar per l’empresa Nalco Ecolab i
després Fulk&Ros, i la intenció és passar per totes les empreses i recordar-les que hi
una borsa de treball que gestiona l’Ajuntament i que la tinguin en compte a l’hora
d’ocupar  llocs de treball  que puguin  crear.  Alhora,  les  reunions també van bé per
recollir  les necessitats  de les empreses i  altres aspectes que s’haurien de tenir en
compte  en  l’àmbit  del  polígon  industrial.  La  idea  més  important  és  que  a  aquest
polígon industrial, que és destacat a nivell estratègic, se li pot treure molt rendiment i
per això cal tenir en compte les opinions i sensacions dels empresaris actuals amb la
finalitat de millorar el que ja existeix amb la finalitat que les empreses s’hi instal·lin i
ajudar a l’ocupació de gent del poble i millori l’economia municipal.       
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EDUCACIÓ

 Ja  han començat  les  classes de  català per  a  persones adultes:  nivell  inicial  (grup
matins, 25 persones; grup tardes, 20 persones i grup intermedi 3, 8 persones).  

 Escola Municipal de Dansa: 

 El  dia  16  d’octubre,  a  les  19,30  hores,  al  Teatre  Ateneu  es  fa  l’acte
inaugural del curs 2015-2016 amb l’acompanyament del Sr. Roberto Fratini,
dramaturg i teòric de la dansa i docent de l’Institut del Teatre.   

 Per  a  aquest  any  el  Govern  de  la  Generalitat  ha  donat  l’opció  perquè
l’Ajuntament sol·liciti una subvenció per fer front a les despeses corrents de l’Escola de
Dansa, en funció dels usuaris de 4 a 18 anys. Hi ha 234 alumnes i s’ha demanat l’ajut
econòmic de 44.732 €. Si aquesta ajuda arriba en la seva totalitat s’equilibraran els
ingressos i les despeses i, per tant, el cost directe de l’EMD per a l’Ajuntament seria de
0 €. 

ESPORTS

 S’ha  iniciat  una  roda  de  contactes  amb  totes  les  entitats
esportives del municipi i a finals del mes d’octubre es celebrarà el  Consell Municipal
d’Esports, al que es convidarà a tots els regidors dels grups municipals que en formen
part. Inicialment la data prevista és pel 26 d’octubre a les 20 hores.

 Pel que fa a les infraestructures esportives del municipi el tema
que hi ha sobre la taula és l’aigua sanitària del pavelló i del camp de futbol ja que els
equips que s’havien d’instal·lar no els han arribat a l’empresa i això ha enrederit la
finalització de l’actuació. I problemes puntuals de pressió d’aigua o de temperatura
d’aigua es van solucionant sobre la marxa i ocasionen que el servei no sigui de tot el
correcte. 

L’alcalde informa del següent:

URBANISME

 A  banda  d’acompanyar  regidors  i  regidores  a  diferents  empreses,  també  ha
mantingut reunions amb TRAGSA, el Consorci de Vies Verdes i el Consorci del Ter pel
tema del carril bici Celrà-Girona. 

 Ha assistit al Consorci de les Gavarres per tractar de diferents temes.

 Continuen les obres de reparació i millora de diferents àrees del municipi. 

 S’han visitat comerços i empreses amb problemes urbanístics. 

CULTURA

 Ha començat la programació del Teatre Ateneu amb el Temporada Alta, amb un
espectacle musical del què es van exhaurir totes les entrades. 

 Aquest cap de setmana hi ha la Festa d’en Bernat Banyut.
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PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DIRECTORIAL

4. AUTORITZACIÓ DE DESPESA, EN CONCEPTE DE CONTRACTACIÓ AGREGADA,
PER  COMPRAR  I  INSTAL·LAR  UNA  XARXA  DE  CALOR  AMB  BIOMASSA  ALS
EDIFICIS MUNICIPALS DE L’ANTIGA FÀBRICA PAGANS A TRAVÉS D’EMPRESES
DE SERVEIS ENERGÈTICS.

L’alcalde explica que es tracta d’autoritzar la despesa de la contractació  agregada per
import de 23.391 €, que és la quantitat a pagar a l’empresa de serveis energètics un cop
finalitzat el procediment. 

Tot seguit, cedeix la paraula a la senyora Rosa Maria Melero Agea, secretària, la qual fa
una lectura de la proposta que se sotmet al Ple:

En sessió plenària ordinària, de data 8 de setembre de 2015, es va acordar encarregar a
la Diputació de Girona la gestió de la contractació agregada per la compra i instal·lació
d'una xarxa de calor amb biomassa als edificis municipals de l’antiga Fàbrica Pagans a
través d’empreses de serveis energètics i es va aprovar el conveni a subscriure amb la
Diputació de Girona.

El pacte quart del conveni aprovat disposa que l’Ajuntament trametrà a la Diputació de
Girona, en el termini de 30 dies des de la firma d’aquest conveni, l’acord del Ple certificat
per la secretària de la corporació, de compromís de despesa per import de 23.391,00
€/any (IVA inclòs) equivalent a la despesa actual de subministrament (22.891,00 €/any) i
manteniment (500,00 €/any) energètic existent, en concepte de contractació agregada
pel subministrament de calor mitjançant un contracte amb ESE o micro ESE en el què
l'empresa  adjudicatària  es  compromet  a  fer  la  instal·lació,  subministrament  i
manteniment. Aquest compromís serà vigent per la durada del contracte, que serà acotat
segons el període de retorn de la inversió de l’empresa. 

La Diputació de Girona ha aprovat en sessió plenària del dia 15 de setembre de 2015
acceptar l'encàrrec de gestió de l'Ajuntament de Celrà i aprovar el conveni d'encàrrec de
gestió, formalitzant-se el mateix entre ambdues parts.

Sobre  la  base  d’aquests  antecedents,  i  amb  el  dictamen  favorable  de  la  Comissió
Informativa Directorial, es proposa al Ple l’adopció del següent

ACORD

Primer. Autoritzar la despesa de 23.391,00 €/any (IVA inclòs) equivalent a la despesa
actual de subministrament (22.891,00 €/any) i manteniment (500,00 €/any) energètic
existent, en concepte de contractació agregada pel subministrament de calor mitjançant
un contracte amb ESE o micro ESE en el què l'empresa adjudicatària es compromet a fer
la  instal·lació,  subministrament  i  manteniment.  Aquest  compromís  serà  vigent  per  la
durada  del  contracte,  que serà  acotat  segons el  període  de  retorn  de la  inversió  de
l’empresa.

Segon. Comunicar aquest acord a la Diputació de Girona i a Tresoreria i Comptabilitat de
la corporació.  

La proposta, un cop sotmesa a votació, és aprovada per unanimitat.
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Vots a favor (12)

GM CUP:  senyor  Daniel  Cornellà  Detrell,  senyor  Josep Bartis  Fàbrega,  senyora Eulàlia
Ferrer Benito, senyor Jan Costa Rengel, senyora Maria del Mar Camps Mora, senyor Hector
Cabrera Valera i senyora Mercè Amich Vidal

GM Icelrà-ERC: senyor Gerard Fernàndez Tatjé, senyor Enric Cabarrocas Illa, senyor Jordi
Puig Boada 

GM CIU: senyor David Mas Roselló i senyora Irina Gil Abuin

5.  PRÒRROGA  DEL  CONVENI  DE  COL·LABORACIÓ  ENTRE  L’AJUNTAMENT  DE
CELRÀ  I  LA  FUNDACIÓ  CATALANA  PER  A  LA  PREVENCIÓ  DE  RESIDUS  I  EL
CONSUM RESPONSABLE.

L’alcalde cedeix la paraula a la senyora Eulàlia Ferrer Benito, regidora de Participació i
Medi Ambient, que explica que l’any 2011 l’Ajuntament de Celrà es va adherir a la Xarxa
de Municipis de l’Estratègia Catalana Residu Zero i va aprovar el conveni de col·laboració
entre la corporació i  la Fundació  Catalana per a la Prevenció de Residus i  el  Consum
Responsable, la vigència del qual abastava fins al dia 14 de desembre de 2014.

La Sra. Ferrer indica que en sessió plenària de data 9 de desembre es va prorrogar el
conveni  fins  al  dia  14  de  desembre  de  2015  i  ara  cal  prorrogar-lo  un  any  més,
concretament fins al 14 de desembre de 2016, i el que es proposa avui al Ple és la seva
pròrroga.

Tot seguit, cedeix la paraula a la senyora Rosa Maria Melero Agea, secretària, que fa una
lectura de la proposta que se sotmet al Ple:

En sessió plenària ordinària de data 13 de desembre de 2011 l’Ajuntament de
Celrà es va adherir a la Xarxa de Municipis de l’Estratègia Catalana Residu Zero i,
alhora, va aprovar el conveni de col·laboració entre la corporació i la Fundació
Catalana per a la prevenció de residus i el consum responsable.  

El pacte setè del conveni estableix que « el conveni entra en vigor el dia de la seva
signatura  i  la  seva  durada  serà  de  3  anys.  Cada  any  s’aniran  concretant  i
consensuant  les  accions  o  projectes  a  desenvolupar  i  l’import  del  cost  o
finançament de les actuacions.  El conveni es podrà prorrogar per períodes anuals,
si així ho manifesten les parts, quinze dies abans de finalitzar la seva vigència.»

El conveni es va formalitzar el dia 14 de desembre de 2011 i la seva vigència abastava,
per tant, fins el dia 14 de desembre de 2014.

En sessió plenària ordinària, de data 9 de desembre de 2014, es va prorrogar el conveni
de col·laboració entre l'Ajuntament de Celrà i la Fundació Catalana per a la Prevenció de
Residus i el Consum Responsable fins el dia 14 de desembre de 2015.

L’Ajuntament de Celrà té interès de prorrogar el conveni un any més, concretament fins el
dia 14 de desembre de 2016. 

 Sobre  la  base  d’aquests  antecedents,  i  amb  el  dictamen  favorable  de  la  Comissió
Informativa Directorial, es proposa al Ple l’adopció del següent
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ACORD

Primer. Prorrogar el conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Celrà i la Fundació
Catalana  per  a  la  Prevenció  de  Residus  i  el  Consum  Responsable  fins  al  dia  14  de
desembre de 2016.

Segon. Comunicar aquest acord a la Fundació Catalana per a la Prevenció de Residus i el
Consum Responsable i a Tresoreria i Comptabilitat de la corporació. 

                                                     
La proposta, un cop sotmesa a votació, és aprovada per unanimitat.

Vots a favor (12)

GM CUP:  senyor  Daniel  Cornellà  Detrell,  senyor  Josep Bartis  Fàbrega,  senyora Eulàlia
Ferrer Benito, senyor Jan Costa Rengel, senyora Maria del Mar Camps Mora, senyor Hector
Cabrera Valera, senyora Mercè Amich Vidal

GM Icelrà-ERC: senyor Gerard Fernàndez Tatjé, senyor Enric Cabarrocas Illa, senyor Jordi
Puig Boada 

GM CIU: senyor David Mas Roselló i senyora Irina Gil Abuin

6.  DESIGNACIÓ  DE  MEMBRE  A  LA  XARXA  DE  CIUTATS  I  POBLES  CAP  A  LA
SOSTENIBILITAT.

L’alcalde explica que l’any 2012 l’Ajuntament de Celrà es va adherir a la Xarxa de Ciutats i
Pobles cap a la Sostenibilitat i el que es proposa avui és el nomenament de l’alcalde com a
representant de la corporació en la mateixa. 

Tot seguit, cedeix la paraula a la senyora Rosa Maria Melero Agea, secretària, que fa una
lectura de la proposta que se sotmet al Ple:

ANTECEDENTS DE FET

1.  La  Xarxa  de  Ciutats  i  Pobles  cap  a  la  Sostenibilitat  és  una  associació  de
municipis compromesos amb el medi ambient amb la finalitat d’avançar cap a un
desenvolupament sostenible.

2. En sessió plenària ordinària, de data 14 de febrer de 2012, l’Ajuntament de
Celrà es va adherir a aquesta Xarxa amb l’objectiu de formar part de la plataforma
de cooperació i intercanvi on els municipis adherits troben un marc adequat per
discutir els seus problemes, les seves inquietuds, les seves necessitats, les seves
experiències i també per promoure i dur a terme projectes d’interès comú. 

Alhora, l’Ajuntament també va aprovar els estatuts de la Xarxa i, concretament,
l’article 7.2.b estableix que l’Assemblea General estarà formada inicialment pels
membres següents: (...) b) Un representant de cadascun dels ajuntaments i ens
territorials associats.

3. Un cop celebrades les eleccions locals el dia 24 de maig de 2015, i constituït el nou
Ajuntament el dia 13 de juny de 2015, cal nomenar un nou representant de la corporació
en la Xarxa de Ciutats i Pobles cap a la Sostenibilitat.
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FONAMENTS DE DRET

L’article 38 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats local
(ROF),  de  28  de  novembre  de  1986,  estableix  que  en  sessions  següents  a  la  de  la
constitució de la corporació s’adoptaran pel Ple els acords corresponents a nomenament
de representants de la corporació en les diferents entitats, institucions i organismes on,
d’acord amb els seus estatuts o reglaments, es requereix la presència corporativa.

Sobre  la  base  d’aquests  antecedents,  i  amb  el  dictamen  favorable  de  la  Comissió
Informativa Directorial, es proposa al Ple l’adopció del següent

ACORD

Primer. Nomenar  el  Sr.  Daniel  Cornellà  Detrell,  alcalde-president  de  l’Ajuntament  de
Celrà,  com a representant  de  la  corporació  en la  Xarxa de Ciutats  i  Pobles  cap a la
Sostenibilitat.

Segon. Comunicar aquest acord a la Secretaria tècnica de la Xarxa de Ciutats i Pobles cap
a la Sostenibilitat.

La proposta, un cop sotmesa a votació, és aprovada per majoria absoluta.

Vots a favor (9)

GM CUP:  senyor  Daniel  Cornellà  Detrell,  senyor  Josep Bartis  Fàbrega,  senyora Eulàlia
Ferrer Benito, senyor Jan Costa Rengel, senyora Maria del Mar Camps Mora, senyor Hector
Cabrera Valera, senyora Mercè Amich Vidal

GM CIU: senyor David Mas Roselló, senyora Irina Gil Abuin

Abstencions (3)

GM Icelrà-ERC: senyor Gerard Fernàndez Tatjé, senyor Enric Cabarrocas Illa, senyor Jordi
Puig Boada 

7.  APROVACIÓ  DE  LA  MODIFICACIÓ  DE  L’AGRUPACIÓ  DE  SECRETARIES  DE
JUTJATS DE PAU NÚMERO 5.

L’alcalde explica que l’Ajuntament de Sant Martí  Vell,  per acord plenari, va acordar la
incorporació del seu Jutjat de Pau a l’agrupació de secretaries de jutjats de Pau número 5,
amb seu a Sarrià de Ter. 

L’Ajuntament de Sant Martí Vell va traslladar el seu acord plenari a l’Ajuntament de Celrà
perquè aprovés la modificació i donés suport a aquesta sol·licitud perquè Sant Martí Vell
formés part de l’Agrupació.

I el que es porta avui a Ple és aprovar la modificació perquè Sant Martí Vell s’incorpori a
l’agrupació de secretaries. 

Tot seguit, cedeix la paraula a la senyora Rosa Maria Melero Agea, secretària, que fa una
lectura de la proposta que se sotmet al Ple:
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ANTECEDENTS DE FET

1. En data 20 de març de 2015 (registre d’entrada municipal número 935) l’Ajuntament
de  Sant  Martí  Vell  va  comunicar  a  l’Ajuntament  de  Celrà  l'acord  plenari  adoptat,
mitjançant el qual sol·liciten al Departament de Justícia de la Generalitat de Catalunya la
incorporació del Jutjat de Pau de Sant Martí Vell a l’Agrupació de Secretaries de Jutjat de
Pau  número  5,  amb seu  a Sarrià  de  Ter.  Alhora,  donaven trasllat  de  l'acord  perquè
l'Ajuntament aprovés aquesta modificació de l'agrupació de Secretaries de Jutjats de Pau
número 5 de Catalunya.

2. L'Ajuntament de Celrà va sol·licitar al secretari de l’Agrupació de Secretaries del Jutjat
de Pau número 5 un informe sobre la idoneïtat d’aprovar aquesta modificació  amb la
indicació, en funció del pla de treball aprovat pel Departament de Justícia, si era viable o
no la incorporació d’un nou municipi. 

I en data 19 de maig de 2015 (registre d’entrada municipal número 1902) el secretari de
l’Agrupació de Secretaries tramet a l’Ajuntament de Celrà l’informe sol·licitat, on s'adjunta
la previsió del Pla d'activitats del personal destinat a l'agrupació i que, juntament amb el
Pla de treball que li pertoca, deixen palesa la inconveniència d'integrar el municipi de Sant
Martí Vell i, consegüentment, la impossibilitat d'assumir una nova secretaria.

Una còpia d’aquest informe, juntament amb el Pla de treball del secretari de l’Agrupació,
es va tramete a l’Ajuntament de Sant Martí Vell en data 22 de maig de 2015 (registre de
sortida municipal número 911).  

3.  En  data  20  de  juliol  de  2015  (registre  d’entrada  eacat  número  2720  i  2724)  el
Departament de Justícia de la Generalitat de Catalunya comunica a l’Ajuntament de Celrà
que l'Ajuntament de Sant Martí  Vell  havia  tramès el  certificat  de l'acord del  Ple,  que
incorporava la memòria justificativa, mitjançant la qual es sol·licitava l'agregació de la
secretaria del jutjat de pau a l'Agrupació de Secretaries de Jutjats de Pau núm. 5,  i que
havien  sol·licitat  al  secretari  de  l'agrupació  la  redacció  de  l'informe.  Així  mateix,
sol·licitaven l’acord de ple de l’Ajuntament de Celrà sobre la incorporació de la secretaria
del Jutjat de Pau de Sant Martí Vell a aquesta agrupació.

4. En data 27 de juliol de 2015, registre sortida eacat, es comunica al Departament de
Justícia de la Generalitat de Catalunya que fins a la data el Ple no havia adoptat cap acord
en relació amb aquest assumpte i que ja s’havia tramés a l’Ajuntament de Sant Martí Vell
l’informe del  secretari  de l’agrupació,  amb la  previsió  del Pla d’activitats  del personal
destinat  a  l’agrupació  i  que,  juntament  amb  el  Pla  de  treball,  es  deixava  palesa  la
inconveniència d’integrar el municipi de Sant Martí Vell i la impossibilitat d’assumir una
nova  Secretaria.   Així  mateix,  es  tramet  al  Departament  de  Justícia  l’ofici  tramès  a
l’Ajuntament de Sant Martí Vell així com l’informe emès pel secretari de l’Agrupació.  I se
sol·licita  al  Departament  de  Justícia  que  aclareixin  si  és  idoni  o  no  aprovar  aquesta
modificació de l’agrupació i si és viable o no la incorporació d’aquest nou municipi  en
funció del Pal de treball aprovat pel Departament de Justícia.

5. En data 4 de setembre de 2015 (registre d’entrada eacat 3124) el Departament de
Justícia ens informa que “l’activitat total certificada per l’Ajuntament de Sant Martí Vell,
en relació amb el Jutjat de Pau, corresponent a l’any 2014 ha estat de 18 actuacions i que
aquest volum ha estat molt inferior al certificat l’any 2013, que va ser de 57. Quant als
desplaçaments necessaris per atendre la nova Secretaria a incorporar, segons l’itinerari
més ràpid, que passa per un dels municipis que ja formen part de l’Agrupació (Bordils),
seria d’un màxim de 20 minuts per trajecte des de la seu de l’Agrupació. Més enllà dels
ajustaments lògics que requereix qualsevol nova incorporació, la proposta d’agregació no
hauria  de  suposar  una  alteració  substancial  de  la  prestació  del  servei  públic  que
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actualment desenvolupen els funcionaris de l’Administració de Justícia destinat a aquest
òrgan judicial”.

FONAMENTS DE DRET

L’article 4.1.b  de la Llei 75/1997, de 18 de març, pel qual es regula el procediment de
creació i modificació de les agrupacions de secretaries de jutjats de Pau a Catalunya,
disposa que cal adjuntar a la sol·licitud per a la incorporació d’una nova Secretaria el
certificat, expedit pel secretari de l’Ajuntament amb el vistiplau de l’alcalde, acreditatiu de
l’acord del Ple de cadascun dels ajuntaments afectats sobre la constitució o modificació de
l’Agrupació i sobre l’aprovació total o parcial del contingut de la memòria. L’acord del Ple
contrari  a  l’agregació  a  una Agrupació  de  secretaries,  determinarà  l’exclusió  d’aquest
municipi.

L’apartat tercer d’aquest mateix precepte disposa que en el cas d’incorporació de jutjats
de pau a una agrupació ja creada, s’ha de presentar també un informe del secretari de
l’agrupació sobre la incidència que respecte de la càrrega de treball de la secretaria tindrà
la incorporació, i un pla de treball on s’ha de fer constar la programació dels dies i de
l’horari  de  treball  en  els  diferents  jutjats  de  l’agrupació,  així  com  la  previsió  dels
desplaçaments mensuals.

Sobre  la  base  d’aquests  antecedents,  i  amb  el  dictamen  favorable  de  la  Comissió
Informativa Directorial, es proposa al Ple l’adopció del següent

ACORD

Primer. Aprovar la modificació de l’Agrupació de secretaries de jutjats de Pau número 5,
amb seu a Sarrià de Ter, per la incorporació del municipi de Sant Martí Vell i aprovar el
contingut de la memòria, sempre que no suposi una alteració substancial de la prestació
del  servei  públic  que  actualment  desenvolupen  els  funcionaris  de  l’Administració  de
Justícia.

Segon. Comunicar  aquest  acord  al  Departament  de  Justícia  de  la  Generalitat  de
Catalunya, a l’Agrupació de secretaries de jutjats de Pau número 5 i a l’Ajuntament de
Sant Martí Vell. 

La proposta, un cop sotmesa a votació, és aprovada per unanimitat.

Vots a favor (12)

GM CUP:  senyor  Daniel  Cornellà  Detrell,  senyor  Josep Bartis  Fàbrega,  senyora Eulàlia
Ferrer Benito, senyor Jan Costa Rengel, senyora Maria del Mar Camps Mora, senyor Hector
Cabrera Valera, senyora Mercè Amich Vidal

GM Icelrà-ERC: senyor Gerard Fernàndez Tatjé, senyor Enric Cabarrocas Illa, senyor Jordi
Puig Boada 

GM CIU: senyor David Mas Roselló, senyora Irina Gil Abuin

8. APROVACIÓ DEFINITIVA DEL PLÀNOL DE DELIMITACIÓ PER A LA PREVENCIÓ
D’INCENDIS FORESTALS.
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L’alcalde cedeix la paraula a la senyora Eulàlia Ferrer Benito, regidora de Participació i
Medi Ambient, que explica el procediment dut a terme per a l’aprovació inicial del plànol
de delimitació per a la prevenció d’incendis forestals.

La  Sra.  Ferrer  indica  que  donat  que  no  hi  ha  hagut  al·legacions  durant  el  període
d’informació pública, el que cal ara és aprovar-lo definitivament.

Tot seguit, la senyora Rosa Maria Melero Agea, secretària, fa una lectura de la proposta
que se sotmet al Ple:

ANTECEDENTS DE FET

1.  En  sessió  plenària  ordinària  de  data  14  de  juliol  de  2015  es  va  aprovar
inicialment el plànol de delimitació per a la prevenció d’incendis forestals, redactat
pel Consell Comarcal del Gironès. 

El plànol de delimitació es va sotmetre a informació pública durant el termini de vint dies
hàbils mitjançant un anunci que es va publicar al BOP de Girona 145, de 29 de juliol de
2015,  al  tauler  d’edictes  i  a la  pàgina web de la  corporació,  per a la  presentació de
reclamacions i al·legacions. No presentant-se al·legacions durant el període d’informació
pública.

I en data 27 de juliol de 2015, registre de sortida municipal número 1459, es va sol·licitar
informe al Servei de Prevenció d’Incendis Forestals de la Generalitat de Catalunya.

2. En data 9 de setembre de 2015, registre d’entrada municipal número 3197, el Servei
de Prevenció d'Incendis Forestals ens tramet l'informe emès, el qual conclou el següent: 

S’informa FAVORABLEMENT el plànol de delimitació d’urbanitzacions del municipi de Celrà
(Gironès) presentat sempre i quan les identificacions dels elements llistats al document
d’acompanyament i als mapes de localització i detall (.pdf) són concordants, però no ho
són  a  la shape  (digital).  Cal  refer  la  identificació  d’elements  a  la  shape per  tal  que
l’element XX fos inequívocament el mateix.

Una  vegada  atès  aquest  condicionant  caldrà  considerar  complertes  les  condicions
establertes a l’article 4 del Decret 123/2005, de 14 de juny, de mesures de prevenció dels
incendis forestals en les urbanitzacions sense continuïtat immediata amb la trama urbana.

3.  El  Consell  Comarcal  del  Gironès  ens  ha  fet  arribar  el  plànol  de  delimitació
d'urbanitzacions del municipi de Celrà amb la introducció de les esmenes requerides.

FONAMENTS DE DRET

D’acord amb l’article 2 de la Llei 5/2003, de 22 d’abril, els ajuntaments han de determinar
mitjançant un plànol de delimitació les urbanitzacions, les edificacions i les instal·lacions
afectades per aquesta Llei.  Correspon al Ple de l’Ajuntament aprovar aquest plànol de
delimitació i, un cop aprovat, l’ha de trametre al Departament de Medi Ambient.

Sobre  la  base  d’aquests  antecedents,  i  amb  el  dictamen  favorable  de  la  Comissió
Informativa Directorial, es proposa al Ple l’adopció del següent

ACORD

Primer. Aprovar  definitivament  el  plànol  de  delimitació  per  a  la  prevenció  d'incendis
forestals, redactat pel Consell Comarcal del Gironès.

Segon. Comunicar  aquest  acord  a  la  Diputació  de  Girona  i  al  Servei  de  Prevenció
d'Incendis de Direcció General del Medi Natural.
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La proposta, un cop sotmesa a votació, és aprovada per unanimitat.

Vots a favor (12)

GM CUP:  senyor  Daniel  Cornellà  Detrell,  senyor  Josep Bartis  Fàbrega,  senyora Eulàlia
Ferrer Benito, senyor Jan Costa Rengel, senyora Maria del Mar Camps Mora, senyor Hector
Cabrera Valera, Mercè Amich Vidal

GM Icelrà-ERC: senyor Gerard Fernàndez Tatjé, senyor Enric Cabarrocas Illa, senyor Jordi
Puig Boada 

GM CIU: senyor David Mas Roselló, senyora Irina Gil Abuin

9.  FIXACIÓ  DE  DOS  DIES  FESTIUS  ADDICIONALS  D’OBERTURA  COMERCIAL
AUTORITZADA PER A L’ANY 2016 I PER A L’ANY 2017.

L’alcalde cedeix la paraula al senyor Josep Bartis Fàbrega, regidor de Promoció Econòmica,
que explica que la legislació de la Generalitat de Catalunya regula els horaris i calendaris
comercials així com també el número de diumenges i dies festius que els comerços poden
estar  oberts.  Concretament,  vuit  dies/any  i  dóna  la  potestat  perquè  els  ajuntaments
puguin marcar-ne dos dies més addicionals. 

El Sr. Bartis indica que per acordar els dos dies addicionals van mantenir converses amb
l’Associació de Comerciants i es va concloure que serien els de les festes locals: dilluns 9
de maig i dilluns 25 de juliol. També es van establir  els dies addicionals per al 2017:
dilluns 8 de maig i dilluns 25 de juliol, sempre que aquests dies s’estableixin com a festes
locals. 

Tot seguit, la senyora Rosa Maria Melero Agea, secretària, fa una lectura de la proposta
que se sotmet al Ple:

La Generalitat de Catalunya, en un intent de clarificar en matèria comercial l’àmbit dels
horaris i calendari comercials a aplicar al territori català, va aprovar la Llei 3/2014, de 19
de febrer, d'horaris comercials i de mesures per a determinades activitats de promoció
( d'ara endavant Llei 3/2014, de 19 de febrer).

L'article 1.2.c) de la Llei 3/2014, de 19 de febrer, disposa que “el nombre de diumenges i
festius en què poden romandre oberts els establiments comercials és de vuit l'any. Cada
ajuntament ha de fixar dos festius més per al seu àmbit territorial municipal, que s'han de
comunicar d'acord amb el que estableixi una ordre del departament competent en matèria
de comerç.”

I l'apartat següent, article 1.2.d) de la Llei 3/2014, de 19 de febrer, estableix que “els
establiments comercials han de romandre tancats amb caràcter general els dies 1 i 6 de
gener, el diumenge i el dilluns de Pasqua, l'1 de maig, el 24 de juny, l'11 de setembre i
els dies 25 i 26 de desembre. I també han de romandre tancat el 23 de juny si s'escau en
diumenge.”

El punt 1 de la disposició addicional de la Llei  3/2014, de 19 de febrer, preveu que,
mitjançant una ordre del departament competent en matèria de comerç,  s'ha d'establir
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anualment el calendari dels diumenges i els festius en què poden obrir els establiments
comercials.

S'ha dictat l'Ordre EMO/156/2015, de 22 de maig, per la qual s'estableix el calendari
d'obertura dels establiments comercials en diumenge i dies festius per als anys 2016 i
2017. Aquesta Ordre, estableix en el seu article 5, que el termini màxim per comunicar
els dos dies festius addicionals escollits davant el departament competent en matèria de
comerç és el dia 30 d'octubre de 2015 en el cas de l'any 2016 i del dia 31 d'octubre de
2016 en el  cas de l'any 2017. Per determinar les dates dels dos dies addicionals  els
ajuntaments han de tenir en compte el que estableix l'article 1.2.d) de la Llei 3/2014.

Aquesta  Ordre  estableix  en  el  seu  article  1  els  vuit  dies  festius  en  els  quals  els
establiments comercials de Catalunya poden romandre oberts al públic per als anys 2016 i
2017, i que són els següents:

 Per a l'any 2016: 3 i 10 de gener, 3 de juliol,  15 d'agost, 6, 8, 11 i 18 de
desembre

 Per a l'any 2017: 8 de gener, 2 de juliol, 1 de novembre, 6, 8, 10, 17 i 24 de
desembre

Des  de  l'associació  de  comerciants  s'ha  proposat  els  dos  dies  festius  addicionals
d'obertura comercial autoritzada i que són els següents: 

 Per a l'any 2016: el dilluns dia 9 de maig (festa local) i el dilluns dia 25 de juliol
de 2016 (festa local).

 Per a l'any 2017: el dilluns dia 8 de maig (data prevista com a festa local) i el
dimarts 25 de juliol ( data prevista com a festa local).

Sobre  la  base  d’aquests  antecedents,  i  amb  el  dictamen  favorable  de  la  Comissió
Informativa Directorial, es proposa al Ple l’adopció del següent

ACORD

Primer.- Fixar  per  a  l'any  2016  i  per  a  l'any  2017  els  dos  dies  festius  addicionals
d'obertura comercial autoritzada següents:

        Per a l'any 2016
 

el dilluns dia 9 de maig (festa local)
i el dilluns dia 25 de juliol de 2016 (festa local)

Per a l'any 2017:

el dilluns dia 8 de maig (data prevista com a festa local) 
 i el dimarts 25 de juliol ( data prevista com a festa local)

Si per a l'exercici 2017 no es proposessin aquestes dates com a festes locals es fixarien
dos dies festius addicionals d'obertura comercial autoritzada diferents.

Segon.  Comunicar aquest acord a la Direcció General de Comerç de la Generalitat de
Catalunya.

La proposta, un cop sotmesa a votació, és aprovada per unanimitat.

Vots a favor (12)

GM CUP:  senyor  Daniel  Cornellà  Detrell,  senyor  Josep Bartis  Fàbrega,  senyora Eulàlia
Ferrer Benito, senyor Jan Costa Rengel, senyora Maria del Mar Camps Mora, senyor Hector
Cabrera Valera, Mercè Amich Vidal
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GM Icelrà-ERC: senyor Gerard Fernàndez Tatjé, senyor Enric Cabarrocas Illa, senyor Jordi
Puig Boada 

GM CIU: senyor David Mas Roselló, senyora Irina Gil Abuin

10. APROVACIÓ DE LES BASES QUE HAN DE REGIR LA CONCESSIÓ D’AJUTS PER
REHABILITAR LES FAÇANES DEL NUCLI ANTIC DE CELRÀ.

L’alcalde explica que es tracta d’aprovar unes bases perquè els ciutadans i ciutadanes de
Celrà que viuen al barri vell puguin demanar ajuts per rehabilitar les façanes de les seves
vivendes, i fa una explicació detallada de les actuacions que poden ser subvencionades i
per quin import. L’import total dels ajuts ascendeix a 3.000 €. 

Tot seguit, cedeix la paraula al senyor Gerard Fernàndez Tatjé, portaveu del GM ICelrà-
ERC, que comenta que votarà a favor d’aquesta proposta però demana que per a properes
vegades es faci un avançament temporal de la convocatòria (durant el primer trimestre de
l’any),  una  ampliació  del  termini  perquè  els  interessats  s’hi  puguin  presentar,  un
increment de l’aplicació pressupostària i que es proposi incloure el carrer Sant Feliu que,
tot i quedar fora del casc antic, té alguns pisos que també s’haurien d’arreglar.

L’alcalde  respon  que  es  recullen  totes  les  aportacions  i  està  d’acord  en  què  aquesta
proposta  s’aprova tard  però  que  com a regidor  d’Urbanisme es  compromet  que l’any
vinent la convocatòria dels ajuts estarà a punt durant el primer trimestre.
També està d’acord a ampliar el termini perquè la gent pugui sol·licitar els ajuts però,
quant a l’aspecte econòmic, és millor comprovar la resposta que hi ha i en funció de la
mateixa decidir si val la pena o no ampliar l’import de l’aplicació pressupostària. 

I pel que fa al carrer Sant Feliu la intenció és dur a terme una actuació a part de millora
de tot el carrer, amb un projecte del què ja s’ha parlat amb l’arquitecta municipal i que no
consisteixi tan sols en pintar les façanes sinó en una actuació més general.  

Tot seguit cedeix la paraula a la senyora Rosa Maria Melero Agea, secretària, que fa una
lectura de la proposta que se sotmet al Ple:

ANTECEDENTS DE FET

1. És d’interès de l’Ajuntament de Celrà concedir ajuts per rehabilitar les façanes del nucli
antic de Celrà amb la finalitat de minorar l’import de les obres de rehabilitació a càrrec
dels propietaris o promotors.

2. En data 29 de setembre de 2015 ha emès informe la secretària de la corporació en
relació amb la legislació aplicable i el procediment a seguir.

FONAMENTS DE DRET

1. D’acord amb l’article 124.2 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el
reglament d’obres,  activitats  i  serveis  dels  ens  locals,  les  bases  s'han de sotmetre  a
informació pública com a mínim per un termini de vint dies i  s'han de publicar  en el
Butlletí Oficial de la Província i en el tauler  d'anuncis de la corporació. Una referència
d'aquest anunci s'ha d'inserir en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya.
2.  De conformitat  amb l’article  124.3  del  Decret  179/1995,  de  13  de  juny,  pel  qual
s’aprova el reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals, l’aprovació de les bases
correspon al Ple de la corporació.
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3. Per tot l’exposat, i de conformitat amb els articles 239-241 del Decret legislatiu 2/2003,
de 28 d’abril,  pel qual s’aprova el text refós de la Llei  municipal i  de règim local de
Catalunya i articles 118-129 del Reglament d’ obres, activitats i serveis dels ens locals
(ROAS),  aprovat  pel  Decret  179/1995,  de  13  de  juny;  la  Llei  38/2003,  de  17  de
novembre, general de subvencions i el Reial decret 887/2006, de 21 de juliol, pel qual
s’aprova el reglament de la Llei 38/2003, de 17 de novembre;

4. I vista la competència del Ple, de conformitat amb l’article 22.2.q de la Llei 7/1985, de
2 d’abril,  reguladora de les  bases de règim local,  segons redacció  donada per  la Llei
11/1999 i Llei 57/2003, de 16 de desembre, de mesures per la modernització del govern
local i l’article 124.3 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament
d’obres, activitats i serveis dels ens locals

Sobre  la  base  d’aquests  antecedents,  i  amb  el  dictamen  favorable  de  la  Comissió
Informativa Directorial, es proposa al Ple l’adopció del següent

ACORD

Primer. Aprovar  inicialment  les  bases  reguladores  per  a  l'atorgament  d'ajuts  per
rehabilitar les façanes del nucli antic de Celrà, i que s’adjunten com a annex a aquest
acord.

Segon.  Exposar al públic aquestes bases mitjançant un anunci que s’ha de publicar al
Butlletí Oficial de la Província, a la pàgina web i al tauler d’anuncis de la corporació. Una
referència del mateix s’inserirà al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya durant un
termini de vint dies hàbils perquè es puguin presentar reclamacions. En el supòsit de no
formular-se’n cap, l’aprovació inicial esdevindrà definitiva.

Tercer.  Obrir  la  convocatòria  pública  per  atorgar  aquests ajuts,  que es regirà  per les
bases reguladores a les quals fa referència el punt primer d’aquest acord.

Quart. Facultar l’alcalde per signar els documents necessaris per fer efectiu aquest acord.

BASES PER ATORGAR AJUTS PER REHABILITAR LES FAÇANES DEL NUCLI ANTIC
DE CELRÀ 

1. Disposicions generals

El marc jurídic que regula aquestes bases és el següent:

- La Llei estatal 38/2003 de 17 de novembre, general de subvencions.
- El  Reial  decret 887/2006, de 21 de juliol,  pel  qual s’aprova el reglament de la Llei

38/2003 de 17 de novembre, general de subvencions. 
- Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el reglament d’obres, activitats i

serveis dels ens locals.
- Normativa aprovada per l’Ajuntament de Celrà en relació amb subvencions atorgades a

tercers i recollida a les bases d’execució del pressupost municipal.

2. Objecte

L’objecte d’aquestes bases és la regulació de l’atorgament d’ajudes per a la rehabilitació
de façanes del nucli antic de Celrà. 

Els ajuts atorgats es destinaran a minorar l’import de les obres de rehabilitació a càrrec
dels propietaris o promotors.
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3. Destinataris

Podran optar a aquestes ajudes les persones que reuneixin tots els requisits següents:

 Tenir informada favorablement l’avaluació tècnica de l’edifici
 Presentar la sol·licitud en el termini i la forma esmentats a l’apartat 6

d’aquestes bases
 No tenir cap deute tributari o de cap altra naturalesa amb l’Ajuntament

de Celrà
 No trobar-se en cap dels supòsits que impedeixen tenir la consideració

de beneficiari, d’acord amb el què estableix l’article 13.2 de la Llei 38/2003, de 17 de
novembre, general de subvencions

 Ser  persona  física  o  jurídica  propietària  d’edificis  destinats  a  ús
residencial, amb títol de domini o qualsevol altre dret que els permeti realitzar les
actuacions  i  complir  amb les  obligacions  previstes  en  la  Llei  18/2007,  de  28  de
desembre, del dret a l’habitatge

 O  bé  ser  persona  llogatera  o  usuària  d’habitatges,  quan  estiguin
facultades per executar obres a l’exterior dels habitatges, en subrogació o per compte
de la propietat, per autorització de la propietat

4. Condicions que ha de reunir l’habitatge

Les condicions per gaudir dels ajuts són que l’edifici  o els habitatges s’hagin construït
abans de l’1 de gener de 1981, llevat dels casos següents:

 Estat de ruïna imminent
 Deteriorament greu de la façana

5. Avaluació tècnica de l’edifici

L’avaluació tècnica de l’edifici consisteix en un informe previ a l’inici de les obres (que
realitzaran tècnics amb titulació d’arquitecte superior o arquitecte tècnic) i que es farà des
dels  serveis  tècnics  de  l’Ajuntament  de  Celrà.  Caldrà  sol·licitar  una visita  als  serveis
tècnics i facilitar l’adreça de l’edifici pel qual es vol sol·licitar l’ajut.

Aquesta  avaluació  ha  d’indicar  especialment  els  aspectes  relatius  a  la  seguretat
estructural i solidesa constructiva, estat dels elements constructius (ràfecs, cornises,...) i
revestiments.

Per gaudir dels ajuts no es podran iniciar les obres sense que s’hagi realitzat la visita
d’inspecció tècnica per elaborar  l’informe previ  i  sense que s’hagi obtingut la llicència
urbanística o en el seu cas la comunicació prèvia.

6. Procediment de publicació

L’Ajuntament de Celrà publicarà les bases reguladores per a l’atorgament d’aquests ajuts
mitjançant un anunci al Butlletí Oficial de la província de Girona i al tauler d’anuncis de la
corporació. Una referència d’aquest anunci s’inserirà al  Diari Oficial de la Generalitat de
Catalunya,  durant  un  termini  de  vint  dies  hàbils,  per  tal  que  s’hi  puguin  presentar
reclamacions.  En  el  supòsit  de  no  formular-se’n  cap,  l’aprovació  inicial  esdevindrà
definitiva.

7. Forma i termini de presentació de les sol·licituds

7.1. Les sol·licituds les facilitarà l’Ajuntament de Celrà.
7.2.  Prèviament,  s’ha  de  sol·licitar l’Avaluació  Tècnica  de  l’Edifici als  serveis  tècnics
municipals.
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7.3. Les sol·licituds s’han de presentar, degudament omplertes, al Registre General de 
l’Ajuntament de Celrà, en horari d’atenció al públic:

o dilluns a dijous de 8.30 h a 14.30 h i de 16.30 h a 19.00 h
o divendres de 8.30 h a 14.30 h
o dissabtes de 10 h a 13 h

7.4. El termini per presentar la sol·licitud és de dos mesos des de la publicació íntegra de
les bases en el BOP, un cop aprovades definitivament.
7.5. A la sol·licitud s’han d’adjuntar els documents acarats amb els originals, o les seves
fotocòpies compulsades, següents:

Documentació general:

1. Document identificatiu (DNI, NIE o passaport) de la persona sol·licitant. 
2. Acreditació  de  la  propietat  de  l’habitatge amb les  escriptures  de propietat  o nota

simple registral,  o bé contracte de lloguer i autorització del propietari per efectuar
obres a l’exterior de l’habitatge.

Documentació tècnica:

3. Sol·licitud de l’Avaluació Tècnica de l’Edifici emesa pels serveis tècnics municipals
4. Pressupost de les obres a realitzar fet per l’empresa que executarà les obres
5. Document identificatiu de l’empresa que executarà les obres (alta de l’IAE)

7.6. Si amb les sol·licituds no s’acredita algun dels requisits, s’atorgarà un termini de 10
dies  hàbils  per  esmenar  defectes.  Si  transcorregut  aquest  termini  no  s’ha  aportat  la
documentació  requerida,  es  considerarà  la  persona  interessada  desistida  de  la  seva
sol·licitud.

8. Procediment d’atorgament de les ajudes

8.1. Finalitzat el període de presentació de sol·licituds, la Comissió Tècnica de Valoració es
reunirà per valorar les sol·licituds. 

La  Comissió  emetrà  la  proposta  de  resolució  de  les  persones  beneficiàries  i  de  les
persones excloses, d’acord amb el que disposa l'apartat 13 d'aquestes bases.

8.2. La Comissió Tècnica de Valoració està formada per:

1. El regidor d’Urbanisme 
2. L’arquitecta de l’Ajuntament 
3. L’arquitecte tècnic de l’Ajuntament

8.3. El procediment de concessió de les ajudes regulades en aquestes bases es tramitarà
en règim de concurrència pública.

8.4. L’Ajuntament de Celrà, d’acord amb la proposta emesa per la Comissió Tècnica de
valoració, adoptarà un acord per Junta de Govern Local i ho notificarà oportunament als
interessats. 

8.5. Si escau, l’Ajuntament de Celrà verificarà el compliment de les condicions imposades
per adquirir la condició de beneficiari dels ajuts. 

9. Actuacions subvencionables

9.1. Es poden demanar ajuts per les actuacions següents:

1. Les obres per adequar les condicions dels acabats i que, degut al mal estat de la
façana, poden ser un perill per als vianants. Repicats de façana, arrebossats, pintats,
…
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2. Les obres per millorar els acabats que degut al pas del temps precisen una intervenció
puntual i/o una millora general. Reparacions puntuals, pintats,…

3. L'adaptació  i  adequació de pas de les instal·lacions d’electricitat,  protecció al  foc i
telecomunicacions  per  la  façana,  amb  l’objectiu  de  millorar  i  endreçar  la  seva
composició.

9.2. No seran subvencionables les obres següents:

1. L'augment de volums
2. Les ampliacions d’obertures o realització de noves obertures
3. La instal·lació de persianes, porticons, tendals,...
4. Les definides com a gran rehabilitació a l'article  3.h de la Llei 18/2007, de 28 de

desembre,  del  dret  a  l'habitatge,  a  més  de  les  actuacions  de  rehabilitació  que
s'efectuïn conjuntament amb aquestes.

9.3. Criteris de legalitat i coherència per acollir-se als ajuts per a la rehabilitació:

1. Les actuacions de rehabilitació han de disposar de la llicència preceptiva urbanística
municipal  o  en  el  seu  cas  de  la  comunicació  prèvia  i  ajustar-se  a  la  legalitat
urbanística vigent, que correspon al Pla General d’Ordenació Urbana i al Pla Especial
del Nucli Antic de Celrà.

2. 2.Prèviament,  és  necessari  que  l’edifici  tingui  seguretat  estructural  i  un
funcionament correcte de les instal·lacions generals, o els aconsegueixi mitjançant el
procés de rehabilitació.

3. 3.En  les  obres  s'han  d'utilitzar  solucions  constructives,  tipològiques  i  formals
coherents amb les característiques arquitectòniques de l'edifici i del seu entorn.

10. Termini d’execució de les obres:

El termini d'execució de les obres no pot excedir d’un any a comptar des de la data de
notificació de l’acord de concessió de la subvenció. Aquest termini el poden prorrogar un
any  més  els  serveis  tècnics  municipals  de  l'Ajuntament  de  Celrà  (sempre  de  forma
excepcional i per causes motivades i justificades). No es podran iniciar les obres sense la
preceptiva llicència municipal o en el seu cas del règim de comunicació.

11. Quantia de les subvencions

Les actuacions de rehabilitació protegibles poden rebre els ajuts següents:

1. Subvencions d’un % de l’actuació amb un màxim de 1.000 € pel conjunt de l’obra.

La quantia de la subvenció és un percentatge del pressupost d’execució, amb una quantia
màxima per habitatge i que es determinarà segons el volum de l’actuació i segons els
mòduls de la convocatòria, sense que en cap cas excedeixi de l'import de 1.000 euros.

Segons les obres a realitzar, els percentatges del pressupost, són:

A. Fins al 10 % en obres per repicar arrebossats de façanes en mal estat d’habitatges
usats.
B. Fins al 10 % en obres d'arrebossar façanes existents.
C. Fins al 25 % en obres de pintar façanes ja existents.
D. Fins al 25 % en obres de reparació de ràfecs en mal estat.
E. Fins al 20 % en obres d'adaptació i adequació de pas de les instal·lacions.

Aquests  imports  es  poden  incrementar  un  5  %  quan  el  promotor  de  les  obres  de
rehabilitació de l'habitatge o edifici d'un sol habitatge per a us propi sigui:

2. Una persona de menys de 35 anys
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3. Una persona de més de 65 anys

12. Pressupost subvencionable:

Als efectes del càlcul dels ajuts, el pressupost subvencionable està constituït, en cada una
de les actuacions previstes, pels conceptes següents:

1. El pressupost d'execució material. Aquest pressupost és el de l'empresa o el que resulti
del sumatori de les empreses que realitzin les obres de rehabilitació, i s'ha d'adjuntar a la
llicència municipal, o en el seu cas en la comunicació prèvia.
2. Les despeses generals
3. El benefici industrial

Si en el mateix edifici  es projecta executar obres de rehabilitació que consisteixen en
diverses actuacions, s'haurà de presentar el  pressupost degudament separat per a cada
actuació.

Les despeses de caràcter conjunt s'atribuiran a cada actuació proporcionalment a la seva
quantia.

La subvenció global serà el resultat de la suma de les subvencions de cada una de les
actuacions.

13. Crèdit pressupostari

El pressupost total que destina l’Ajuntament de Celrà a aquesta línia de subvencions és de
3.000 €, consignats a l’aplicació pressupostària 21.1522.78000 “subvencions rehabilitació
de façanes”.

L'òrgan  competent  concedirà  la  subvenció  en  funció  de  l'ordre  de  presentació  de
sol·licituds en el registre d'entrada municipal i fins que s'esgoti el crèdit destinat a aquests
ajuts.

14. Forma de pagament

Les ajudes s’abonaran un cop s’hagi justificat l’acabament de les obres amb la visita dels
tècnics municipal, que emetran un informe al respecte. 

Caldrà presentar:

4. Factures de pagament de les obres executades
5. Justificant de pagament de les factures

Aquesta documentació s’haurà de presentar un cop finalitzi les obres, en el termini màxim
de dos mesos des de la seva finalització.
 
El pagament s’ordenarà a partir de la presentació i comprovació de la documentació.

15. Obligacions que comporten els ajuts

Les persones beneficiàries d'aquests ajuts s'obliguen a realitzar les obres ajustant-se al
projecte acceptat pel servei competent en l'atorgament dels ajuts i que ha servit de base
de l’atorgament de llicència.
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16. Actuacions de comprovació

L’Ajuntament  de  Celrà  pot  dur  a  terme  actuacions  de  comprovació  sobre  l’execució
correcta de l’actuació i gestió de la subvenció. A tal efecte, caldrà facilitar a l’Ajuntament
la  comprovació  i  la  verificació  del  seu  compliment  així  com  qualsevol  altre  acte  de
comprovació i control financer que puguin realitzar els òrgans competents amb l’aportació
de tota la informació que li sigui requerida en l’exercici de les actuacions anteriors.

17. Obligacions de les persones beneficiàries

Els beneficiaris dels ajuts tindran les obligacions establertes per l’article 14.1 de la Llei
38/2003, de 17 de novembre, general de subvencions.
S’entendrà per acceptada la subvenció concedida a menys que hi renunciïn expressament
en  el  termini  de  deu  dies  hàbils  des  de  la  notificació  de  l’acord  de  concessió  de  la
subvenció.

18. Causes de revocació i reintegrament

1. L’Ajuntament de Celrà pot iniciar el procediment de revocació dels ajuts concedits per
alguna de les causes següents:
 L’ocultació d’informació necessària per valorar correctament la sol·licitud o la falsedat

en la documentació presentada.
 El canvi substancial de les circumstàncies que van donar lloc a la concessió de l’ajut.
 L’incompliment de les obligacions establertes en aquestes bases.
2.  En  el  cas  que  es  produeixi  un  incompliment  de  les  bases  i/o  de  la  convocatòria,
s’iniciarà l’expedient de revocació total o parcial de la subvenció i, si escau, es demanarà
el reintegrament de les subvencions amb els interessos legals corresponents.

19. Protecció de dades

Les dades que faciliti el/la sol·licitant s’incorporaran a un arxiu de l’Ajuntament de Celrà i
s’utilitzaran exclusivament per a la seva administració. 
En  qualsevol  moment,  la  persona  interessada  pot  exercir  els  seus  drets  d’accés,
rectificació, oposició i cancel·lació de les seves dades, tot adreçant-se a la corporació.

20. Acceptació de les bases

La presentació de la sol·licitud suposa l’acceptació íntegra d’aquestes bases.

Disposició final primera

L’Ajuntament de Celrà es reserva el dret de resoldre els dubtes i/o discrepàncies que
sorgeixin en la interpretació d’aquestes bases.

La proposta, un cop sotmesa a votació, és aprovada per unanimitat.

Vots a favor (12)

GM CUP:  senyor  Daniel  Cornellà  Detrell,  senyor  Josep Bartis  Fàbrega,  senyora Eulàlia
Ferrer Benito, senyor Jan Costa Rengel, senyora Maria del Mar Camps Mora, senyor Hector
Cabrera Valera, Mercè Amich Vidal
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GM Icelrà-ERC: senyor Gerard Fernàndez Tatjé, senyor Enric Cabarrocas Illa, senyor Jordi
Puig Boada 

GM CIU: senyor David Mas Roselló, senyora Irina Gil Abuin

11. APROVACIÓ INICIAL DE L’ORDENANÇA MUNICIPAL PER A LA PREVENCIÓ I
EL CONTROL DELS MOSQUITS, I PARTICULARMENT DEL MOSQUIT TIGRE (AEDES
ALBOPICTUS).

L’alcalde cedeix la paraula a la senyora Eulàlia Ferrer Benito, regidora de Participació i
Medi Ambient, que fa una breu descripció del contingut de l’Ordenança. 

Seguidament, cedeix la paraula a la secretària, que fa una lectura de la proposta que se
sotmet al Ple:

ANTECEDENTS DE FET

1. L’Ajuntament de Celrà ha elaborat l’Ordenança municipal per a la prevenció i
control dels mosquits, particularment del mosquit tigre (Aedes albopictus). Aquesta
ordenança  té  per  finalitat  establir  les  mesures  necessàries  de  control  de  les
poblacions de mosquits i prioritàriament de l’espècie Aedes albopictus, per tal de
minimitzar  els  efectes  negatius  que  aquests  mosquits  puguin  ocasionar  a  la
població, limitar-ne l’abundància i densitat, reduir-ne l’àrea de distribució o impedir
la seva dispersió, en tot el terme municipal de Celrà d’acord amb la legislació
estatal i autonòmica.

2.  En  data  1  d'octubre  de  2015  la  Comissió  d'Estudi  constituïda  a  aquest  efecte,
mitjançant Decret d’Alcaldia 467/2015, de 21  de setembre, ha aprovat l'avantprojecte de
l'Ordenança, que prèviament ha elaborat.

3. En data 1 d'octubre de 2015 ha emès informe la Secretària de la Corporació.

FONAMENTS DE DRET

1. D’acord amb l’ article 60.1 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el
reglament  d’obres,  activitats  i  serveis  dels  ens  locals,  l’aprovació  de  les  ordenances
s’efectuen de conformitat amb l’article 178.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril,
pel qual s’aprova el text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

I l’article 178.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, estableix que l’aprovació de les
ordenances i els reglaments locals s’ha d’ajustar al procediment següent: a) aprovació
inicial  pel  Ple,  b)  informació  pública  per  un  període  mínim de  trenta  dies  hàbils  per
presentar  reclamacions  i  suggeriments,  c)  resolució  de  totes  les  reclamacions  i  els
suggeriments presentats i aprovació definitiva del Ple. En cas de no haver-n’hi cap, l’acord
inicial esdevindrà definitiu.

2. L'article 63 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el reglament d’obres,
activitats i serveis dels ens locals, disposa que correspon al Ple de la corporació aprovar
inicialment  l'avantprojecte  de  l'Ordenança.  L'acord  d'aprovació,  juntament  amb  el
projecte de la  norma, s'han de sotmetre  a  informació  pública  pel  termini  de 30 dies
mitjançant un anunci que s'ha de publicar en el Butlletí Oficial de la Província, en el Diari
Oficial de la Generalitat de Catalunya, en un dels mitjans de comunicació escrita diària i
en el tauler d'anuncis de la corporació per a la formulació de reclamacions i al·legacions.
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3. El Ple de l’Ajuntament és l’òrgan competent per aprovar inicialment les ordenances i
reglaments  municipals,  d’acord  amb  l’article  22.2.d  de  la  Llei  7/1985,  de  2  d’abril,
reguladora de les bases de règim local, segons redacció donada per la Llei 11/1999 i Llei
57/2003, de 16 de desembre, de mesures per a la modernització del govern local i article
52.2.d del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la Llei
municipal i de règim local de Catalunya.

Sobre  la  base  d’aquests  antecedents,  i  amb  el  dictamen  favorable  de  la  Comissió
Informativa Directorial, es proposa al Ple l’adopció del següent

ACORD

Primer. Aprovar  inicialment  l’Ordenança  municipal  per  a  la  prevenció  i  control  dels
mosquits,  particularment  del  mosquit  tigre  (Aedes albopictus),  i  que s’adjunta com a
annex en aquest acord.

Segon. Sotmetre  l’acord  d’aprovació,  juntament  amb el  projecte  de  la  norma,  a  un
període d’informació pública per formular reclamacions i al·legacions mitjançant un anunci
que  s’ha  de  publicar  en  el  Butlletí  Oficial  de  la  Província,  en  el  Diari  Oficial  de  la
Generalitat de Catalunya, en un dels mitjans de comunicació escrita diària i en el tauler
d’anuncis de la corporació pel termini de trenta dies hàbils a comptar de l’endemà de
l’última de les publicacions de l’anunci al BOP o al DOGC. En el supòsit de no formular-
se’n  cap,  l’acord  inicial  esdevindrà  definitiu  prèvia  publicació  íntegra  de  l’Ordenança
municipal al BOP.

Tercer. Aprovada definitivament l’Ordenança municipal, es trametrà una copia íntegra a
l’Administració de l’Estat i a la Generalitat de Catalunya. 

ANNEX

ORDENANÇA MUNICIPAL PER A LA PREVENCIÓ I CONTROL DELS MOSQUITS,  I
PARTICULARMENT DEL MOSQUIT TIGRE (Aedes  Albopictus)

PREÀMBUL

L’estiu del 2004 es va detectar per primer cop al nostre país la presència de l’espècie de
mosquit  Aedes albopictus, més conegut com a mosquit tigre. Des de llavors, s’ha pogut
detectar  la  seva  presència  en  nombre  significat  per  determinades  zones  del  nostre
municipi.

Els  mosquits  pertanyen  a  la  família  dels  culícids.  Les  larves  surten  dels  ous  i  són
aquàtiques,  s'alimenten  de  matèria  orgànica  suspesa  a  l'aigua.  Aquestes  fases  són
vermiformes, sense ales, i tenen entre 1 i 10 mm de llargària. Triguen de 5 a 20 dies a
transformar-se en pupes (depenent de les temperatures) i aquestes triguen uns dos dies
a transformar-se en adults. 

Els mosquits autòctons més freqüents a Catalunya pertanyen a l’espècie Culex pipiens en
medi urbà i també a diverses espècies del gènere  Aedes i  Ochlerotatus en medi rural.
Tanmateix, el  mosquit tigre (Aedes albopictus) és  una nova espècie que afegeix al medi
urbà una  problemàtica  específica  i  d’alta  intensitat  a  la  que  causen  els  mosquits
autòctons. 

Aedes albopictus té un color molt fosc, quasi negre, amb unes bandes característiques de
color blanc platejat a les potes i una ratlla blanca al dors que baixa des del cap fins al
tòrax. La seva mida oscil·la entre els 5 i els 10 mm, tot i que normalment fa uns 6 o 7
mm. Els ous són negres i ovalats, d'uns 0.5 mm de llargària i 0.16 mm d'amplada. 

Aquesta espècie de mosquit  s’ha adaptat  molt  bé al  nostre territori,  colonitzant  nous
hàbitats i criant en petites masses d'aigua, naturals o artificials, estancades i tancades
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com bidons, gerros, plats de testos, cubells, pneumàtics o altres tipus de recipients que
els recorden el seu hàbitat original, constituït per forats inundats en troncs d’arbres.

Tot i que aquest mosquit és vector de malalties  endèmiques diverses en alguns països
tropicals,  i  en  alguns  casos  a  països  europeus,  a  Catalunya  no  s’ha  constatat  la
transmissió  de  malalties. Però  és  una  espècie  forana  de  mosquit  que  cal  controlar  i
prevenir pels efectes nocius que pot arribar a causar a la nostra població. És una espècie
molt activa que fa múltiples picades i ocasiona moltes molèsties.

La forta presència de mosquits en zones del municipi que li són adequades fa que s’hagi
d’intervenir  en  espais  tant  públics  com  privats  per  poder  realitzar  les  actuacions
necessàries per garantir el benestar de la ciutadania, així com la protecció de la salut i el
respecte al medi ambient. 

El control de plagues en el medi urbà és un aspecte de vital importància per les seves
implicacions en la salut pública i en la qualitat de vida dels ciutadans. Atesa la importància
d’aquest problema els municipis, com a gestors del risc per a la salut de les persones tal
com s’assenyala a l’article 52 de la Llei 18/2009, de 22 d’octubre, de salut pública de
Catalunya, han d’actuar dins de les seves competències municipals gestionant els riscos
presents en el medi, vetllant per la salubritat pública envers les plagues, garantint la
seguretat dels llocs públics i protegint el medi ambient.

La gestió  del risc per a la salut  de les persones a nivell  municipal  en relació amb la
presència i/o expansió dels  mosquits  i  particularment del  mosquit  tigre  engloba totes
aquelles actuacions necessàries destinades a evitar o minimitzar un risc per a la salut
mitjançant la selecció i l’aplicació concreta de les mesures de prevenció i control  més
adequades, a més de les reglamentàries. 

Per això, aquesta Ordenança municipal pretén aportar la informació, solucions i consells
necessaris  als  ciutadans  i  personalitats  jurídiques  privades  i  públiques per  evitar  la
presència  i/o  minimitzar  la  densitat  i  la  dispersió dels  mosquits  al  municipi  i  dotar
l’Ajuntament de les eines necessàries per fer complir les mesures oportunes en aquells
espais que puguin contenir aigües estancades, així com permetre als òrgans competents
sancionar  els  subjectes  responsables  de  la  reproducció  del  mosquit  tigre  o  les  altres
espècies de mosquits autòctons. 

En aquest sentit, aquesta Ordenança suposa una eina jurídica innovadora ja que dedica
una  especial  atenció  a  consolidar  i  concretar  quines  seran  les  mesures  d’intervenció
municipal  a  emprar,  però  a  la  qual  s’han  afegit  els  nous  instruments  moderns
d’intervenció com l’aplicació del principi de precaució en les intervencions administratives
per a l’adopció de mesures cautelars,  l’obligació que les empreses en l’exercici  de les
seves activitats implantin l’autocontrol tenint en compte els riscs per a la salut per la
presència i proliferació dels mosquits, i la necessitat de col·laboració de tota la ciutadania
amb les autoritats públiques en les tasques de vigilància i control.  

Per  altra  banda,  cal  reorientar  els  enfocaments  convencionals  en  la  lluita  contra  les
plagues establint connexions entre les diferents àrees dins del propi àmbit municipal com
l’urbanisme,  la  salut,  parcs  i  jardins,  activitats  econòmiques,  el  medi  ambient  i  la
convivència  ciutadana,  entre  d’altres.  Es  requereix  que  en  totes  aquestes  disciplines
s’introdueixin criteris relacionats amb la salut de les persones, en especial per a la gestió
dels riscs derivats per la presència de plagues en el medi urbà.

És  per  tant  necessari  actualitzar  les  estratègies  de  col·laboració  entre  totes  aquestes
àrees municipals així com replantejar la coordinació entre totes les institucions implicades
a fi d’assolir els millors nivells d’eficàcia i eficiència en les intervencions portades a terme
per fer front a la prevenció i la presència dels mosquits. 

Finalment,  hem  d’assenyalar  que  les  intervencions  que  s’estableixen  en  aquesta
Ordenança  són  conformes  amb  el  marc  jurídic  establert  per  la  Llei  18/2009,  de  22
d’octubre,  de  salut  pública  de  Catalunya,  especialment  pel  que  fa  a  les  mesures
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d’intervenció i al règim sancionador. Aquesta Ordenança és també molt respectuosa amb
les competències actuals de les administracions locals i de la Generalitat de Catalunya pel
que fa a la salut pública, competències que es troben regulades tant en la Llei Orgànica
6/2006, de 19 de juliol, de reforma de l’Estatut de Catalunya, com en el Decret Legislatiu
2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el text refós de la Llei municipal i de règim local
de Catalunya i en la Llei 15/1990, de 9 de juliol, d’ordenació sanitària de Catalunya.
De  forma  diferenciada  als  mosquits  autòctons  cal  esmentar  que,  ateses  les  seves
característiques d’espècie invasora, el mosquit tigre (Aedes albopictus) està sotmès a un
règim especial  segons la Llei 42/2007 de 13 de desembre, de protecció del patrimoni
natural i la biodiversitat. L’espècie és inclosa en el Catàleg d’Espècies exòtiques invasores
previst per la Llei i publicat en el RD 630/2013, de 2 d'agost, cosa que implica el mandat
del seu control, limitació i si és possible l’eradicació del territori espanyol, addicionalment
a mesures legals de prohibició de tinença, manipulació, comerç o transport.

TÍTOL PRIMER: DISPOSICIONS GENERALS

CAPÍTOL I: Objecte i àmbit d’aplicació

Article 1

Objecte

Aquesta Ordenança té  per  finalitat  establir  les  mesures necessàries  de  control  de les
poblacions  de  mosquits  i,  prioritàriament,  de  l’espècie Aedes  albopictus per  tal  de
minimitzar  els  efectes negatius  que aquests mosquits  puguin  ocasionar a la població,
limitar-ne  l’abundància  i  densitat,  reduir-ne  l’àrea  de  distribució  o  impedir  la  seva
dispersió en tot el terme municipal de Celrà d’acord amb la legislació estatal i autonòmica.

Article 2

Àmbit d’aplicació i usos afectats

Queden inclosos en l’àmbit d’aplicació d’aquesta Ordenança totes les persones físiques o
jurídiques propietàries o posseïdores d’espais, béns o objectes susceptibles de crear les
condicions de proliferació del mosquit tigre o d’altres espècies, ubicades al municipi de
Celrà.

Article 3   

Definicions      

Als efectes d’aquesta Ordenança, es defineix:

Ous del mosquit  tigre: els  ous són negres i  ovalats,  i  no són visibles  a simple vista.
Tanmateix, són importants perquè asseguren la supervivència de l’espècie durant l’estació
freda.

Larves  del  mosquit  tigre: fase de desenvolupament de l’insecte  al  sortir  de l’ou.  Són
aquàtiques, obscures, sense ales i vermiformes, i no tenen cap semblança amb l’individu
adult. Les seves dimensions voregen els 5 mm de llargària, i triguen de 5 a 10 dies a
transformar-se en pupes. Les larves s'alimenten de matèria orgànica suspesa en l'aigua i
poden  semblar  petits  capgrossos  a  primera  vista.  Els  seus  moviments  freqüents  i
espasmòdics les fan força característiques.

Pupa:  fase  posterior  a  la  larva,  d’una  durada  d’uns  dos  dies  i  on  es  produeix  la
metamorfosi que donarà lloc al mosquit adult.
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Altres  mosquits:  diverses  espècies  de  la  família  dels  culícids,  pròpies  de  la  fauna
autòctona i  ja existents  quan va arribar  el  mosquit  tigre.  Poden coincidir  en l’hàbitat
larvari  urbà o humanitzat,  principalment  en el  cas  de l’espècie  Culex pipiens.  El  seu
aspecte  pot  ser  molt  semblant  al  del  mosquit  tigre  però  no la  molèstia  que causen,
generalment  inferior.  Espècies  rurals  o  naturals  dels  gèneres  Aedes,  Ochlerotatus  o
Anopheles poden causar problemes, focalitzats inicialment en aquestes àrees. 

Aigües  estancades: acumulació  d’aigües  quietes  de  qualsevol  extensió.  Al  quedar
lliurement a disposició dels mosquits hi poden pondre els ous i, per tant, reproduir-s’hi.
Un període de no renovació de l’aigua de cinc dies pot ser suficient per completar una
generació de mosquits tigre.

Gestió del risc: el conjunt d’actuacions destinades a evitar o minimitzar un risc per a la
salut. Aquest procés consisteix a sospesar les alternatives, tenint en compte l’avaluació
del risc i altres factors pertinents, i comprèn, si cal, la selecció i l’aplicació de les mesures
de prevenció i control més adequades, a més de les reglamentàries.

Principi de precaució: el principi que habilita l’Administració sanitària a adoptar mesures
provisionals de gestió del risc per assegurar la protecció de la salut i la prevenció de la
malaltia quan, després d’haver avaluat la informació disponible, es prevegi la possibilitat
que es produeixin efectes nocius per a la salut humana, animal o vegetal o danys al medi
ambient per alguna causa que no permeti determinar el risc amb certesa, encara que hi
hagi  incertitud  científica,  mentre  no  es  tingui  informació  addicional  que  permeti  una
avaluació del risc més exhaustiva.

Autocontrol: el  conjunt  d’obligacions  de les persones físiques  o jurídiques  subjectes  a
l’àmbit d’aplicació d’aquesta norma amb la finalitat de garantir la innocuïtat i la salubritat
dels productes, les activitats i els serveis respectius.

CAPÍTOL II: de les obligacions

Article 4

Criteris Generals. Regulació d’aigües estancades

Aquesta  Ordenança  requereix  totes  les  persones  físiques  o  jurídiques  que  siguin
propietàries,  titulars  o posseïdores d’espais,  béns o objectes susceptibles  de crear les
condicions de proliferació del mosquit tigre o d’altres mosquits, de que portin una gestió
correcta  dels  mateixos  per  evitar  la  seva  presència  i  que  evitin  l’abandó  definitiu  o
temporal, tant a l’espai públic com al privat, de contenidors i objectes, sigui quina sigui la
seva naturalesa i dimensions (per exemple: pneumàtics, ampolles, llaunes, bosses o lones
de plàstic, fonts ornamentals, ornaments de jardí, etc.) les quals puguin acumular aigua i
com a conseqüència pugui reproduir-s’hi el mosquit tigre. 

Els propietaris  o titulars de solars estan obligats a mantenir-los al  seu càrrec nets de
brossa,  recipients  i  sense  cap  mena  d’objecte  abandonat,  així  com  de  mantenir  la
vegetació herbàcia sota control periòdic. Les actuacions correctores que hagi d’emprendre
legalment l’Ajuntament en cas d’incompliment seran facturades íntegrament als titulars
de les finques.

Article 5

Actuacions generals

Les persones que es trobin en l’àmbit d’aplicació d’aquesta Ordenança hauran d’ajustar
llurs actuacions a les prescripcions següents: 
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 Neutralitzar tots aquells objectes que es trobin a l’aire lliure i presentin concavitats
que puguin acumular aigua. En primer lloc caldrà buidar-los. Per aconseguir un efecte
definitiu  caldrà,  segons  les  possibilitats,  eliminar-los  definitivament,  invertir-los,
foradar-ne el fons o bé traslladar-los a un lloc cobert. 

 Els plats de test s’hauran de retirar i, quan això sigui impossible, caldrà vetllar perquè
es mantinguin  secs; alternativament,  s’utilitzaran mètodes hidropònics o irrigadors
automàtics de circuit tancat.

 En el cas d’elements fixes i objectes que no es puguin retirar, caldrà revisar-los dos
cops per setmana i eliminar-ne qualsevol acumulació d’aigua. Si és possible, cal evitar
que  es  tornin  a  omplir.  Si  això  tampoc  és  possible,  caldrà  que  els  recipients  es
mantinguin tapats, mitjançant una tapa hermètica o una tela mosquitera prima (malla
de 2 mm de mida màxima). 

 Quan  sigui  imprescindible  tenir  aigua  en  recipients  destapats  (per  exemple,  en
bevedors per animals) caldrà que aquesta aigua es renovi dos cops per setmana, com
a mínim. 

 Les  piscines  s’han  de  ser  mantenir  tot  l’any  amb el  seu  tractament  desinfectant
habitual.  Això  garantirà  l’absència  dels  mosquits  així  com  d’altres  organismes
indesitjables. Quan estiguin buides, s’han de mantenir completament eixutes, i caldrà
controlar  aquest  extrem  després  de  les  pluges  perquè  una  piscina  amb  pocs
centímetres d’aigua al fons té major risc -pel que fa a generació de mosquits- que una
piscina totalment plena.

 Els  gestors  de manteniment dels  edificis  tindran  cura dels  dipòsits  d’aigua de les
instal·lacions de climatització comunitàries, així com de col·lectors d’aigües d’edificis
com ara canaleres de teulada, o sifons de pati.

 Els  gestors  de  finques  on  per  la  seva  activitat  comercial  o  industrial  s’acumulin
objectes  de  qualsevol  tipus  que  puguin  omplir-se  amb  aigua  seran  responsables
d’evitar que hi apareguin larves de mosquits, seguint els principis exposats de buidar,
tapar, invertir i/o foradar.

 Caldrà evitar l’acumulació d’aigua als forats dels troncs dels arbres situats a l’àmbit
privat, cosa que es pot aconseguir de forma definitiva reomplint-los amb àrids inerts,
com ara sorra.

 Els propietaris  o gestors dels horts o solars buits  hauran de complir  amb especial
atenció els preceptes exposats anteriorment, especialment pel que fa als bidons de
gran capacitat que es poden convertir en importants punts de cria pels mosquits i
específicament el mosquit tigre. En el supòsit  d’existir, aquests bidons hauran de ser
hermèticament tancats amb tapes adients o bé utilitzar tela mosquitera.

 Els centres comercials d’articles de jardineria a l’aire lliure són punts d’especial risc i
els seus propietaris posaran una cura especial perquè a les nombroses safates i testos
amb aigua no hi proliferin larves de mosquits, mitjançant l’aplicació rigorosa de les
normes exposades.

Per a qualsevol altre tipus d’acumulació d’aigües no contemplat en aquesta Ordenança
caldrà  notificar  la  seva  existència  als  serveis  tècnics  de  l’Ajuntament  perquè  puguin
determinar el seu nivell de risc i perillositat pel que fa a la reproducció del mosquit tigre.

Article 6  

Situacions específiques

Es consideren d’especial atenció les situacions que s’esmenten a continuació, donat que
es  tracta  d’espais  que  poden  contenir  aigües  estancades.  Aquests  espais  caldrà  que
compleixin a més a més les actuacions generals especificades als articles 4 i 5.

a) Cementiris municipals

Aquestes instal·lacions es consideren d’especial atenció perquè la presència massiva de
gerros o altres recipients per a flors els pot convertir en espais de cria de mosquit tigre de
gran rellevància i poden produir importants molèsties als visitants i personal del cementiri
però també als habitatges veïns (en el cas de cementiris urbans). 
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Els titulars de les concessions administratives de les sepultures (nínxols, panteons...) així
com de les noves concessions han d’assegurar que la base dels gerros contenidors de
flors siguin foradats per la seva base per evitar que acumulin aigua, tant els metàl·lics
com els de plàstic.  En el cas de que no ho duguin a terme els  titulars,  l’Ajuntament
restarà facultat per practicar d’ofici els orificis, i si escau, de repercutir als titulars l’import
d’aquesta operació de manteniment sanitari. La humitat s’haurà de mantenir mitjançant
esponges o similars, o bé omplint el recipient amb sorra fins més amunt que la superfície
de l’aigua de manera que no hi resti aigua lliure. 

b) Tallers mecànics i dipòsits de pneumàtics usats

Els  professionals  del  sector  de  l’automoció,  que  per  la  seva  activitat  substitueixin
pneumàtics de vehicles, estaran obligats a mantenir pneumàtics fora d’ús (en endavant
PFU) a sota de cobert a l’espera que siguin recollides pels gestors de residus. En els casos
que  es  justifiqui  adequadament  la  impossibilitat  de  fer-ho  així,  s’acceptarà  el  seu
manteniment a l’aire lliure amb la condició imprescindible que els pneumàtics estiguin
coberts  per  lona  impermeable  que  n’impossibiliti  la  inundació.  La  mateixa  condició
s’aplicarà als  pneumàtics que puguin existir  a les deixalleries o altres magatzems. En
dipòsits específics de pneumàtics usats caldrà mantenir mesures de seguretat addicional:

 Desbrossat mensual de la vegetació herbàcia i arbustiva de la perifèria
del solar on s’emmagatzemen les rodes

 Apilat de les rodes en columna vertical i mai en munts aleatoris
 Cobertura de les columnes verticals amb baca impermeable
 Cal garantir una bona rotació dels pneumàtics i prioritzar la destrucció

ràpida dels pneumàtics provinents de zones afectades, i la trituració dels PFU el més
aviat possible

 Quan els PFU s’hagin de transportar a altres indrets s’optarà de fer-ho
en els  mesos de fredor ja que,  en cas contrari,  podrien transportar-s’hi  mosquits
adults i, per tant, s’afavoriria la seva dispersió

 Eliminació immediata dels pneumàtics sense valor comercial

c) Escoles i altres equipaments

Els  elements  de  joc  no  han  de  tenir  aigua  estancada,  especialment  en  èpoques  de
vacances, on hi pot romandre més temps. En el cas que hi hagin pneumàtics destinats als
jocs,  aquests  han  de  mantenir-se  secs,  preferentment  mitjançant  perforació  o  bé
col·locant-los semienterrats en posició vertical. Els que no estiguin immobilitzats s’han de
desar sota cobert en els períodes en què no s’utilitzen.
Considerant la presència habitual d’altres activitats i instal·lacions de risc, com ara horts
educatius amb bidons, fonts d’aigua potable, evaporadors d’aparells  d’aire condicionat,
brossa, canaleres de teulada o embornals de pati, cambres sanitàries inundades o forats
d’arbres,  els  responsables  de  manteniment  dels  centres  han  de  realitzar  un  pla  de
prevenció  previ  al  període  de  tancament  estival  (que  coincideix  amb  la  màxima
proliferació del mosquit tigre en aquests punts) per tal de garantir-ne l’absència en el
moment de reiniciar el curs escolar. 

d) Circuits de   karts   i   pockets-bikes

Les instal·lacions lúdic-esportives que es dediquen a les curses de karts i motos petites
solen utilitzar els PFU com a protecció i marcatge del circuit. Aquests PFU són un punt de
desenvolupament  de  les  larves  del  mosquit  tigre  per  la  qual  cosa  tots  els  usuaris  i
treballadors d’aquestes instal·lacions, així com els habitants dels habitatges propers, en
seran víctimes de les seves molèsties.  

Les instal·lacions hauran d'utilitzar sistemes de protecció diferents als PFU o, en el seu
cas, podran utilitzar els PFU sempre que es protegeixin amb lones per evitar-hi l’entrada
de l’aigua de pluja.
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e) Instal·lacions agrícoles i ramaderes

Les granges solen usar els PFU com a element per fixar les lones i plàstics protectors del
emmagatzematge del farratge pel bestiar. Caldrà substituir els PFU per altres elements
que puguin complir amb la mateixa funció i aquests s’hauran de portar a les instal·lacions
específiques de recollida d’aquest residu industrial. En el període de temps anterior a ser
executada la reforma o substitució dels PFU, les instal·lacions hauran de ser controlades
per  equips  tècnics  qualificats  si  hi  ha  poblacions  larvàries  dels  mosquits  que  es
desenvolupen dins dels PFU.

f) Espais considerats com a patrimoni natural i de la biodiversitat

Per  al  cas  d’espais  d’especial  protecció  considerats  com  a  patrimoni  natural  i  de  la
biodiversitat, on hi hagi constància de la presència del mosquit tigre, la intervenció de les
administracions públiques competents per prevenir  la seva introducció i evitar la seva
propagació,  s’haurà  de  fer  conforme  amb  la  Llei  42/2007  de  13  de  desembre,  del
patrimoni natural i de la biodiversitat i del Reial Decret 630/2013, de 2 d'agost, pel qual
es regula el llistat i catàleg espanyol d’espècies exòtiques invasores.

TÍTOL SEGON: CONTROL I  INTERVENCIÓ ADMINISTRATIVA

CAPÍTOL I: de la informació i la col·laboració amb l’autoritat competent

Article 7

La informació

En  el  cas  que  els  titulars  d’instal·lacions,  establiments  o  dependències  detectin  la
proliferació o propagació de mosquits, i en particular del mosquit tigre, han d’informar-ho
immediatament a l’Ajuntament i adoptar les mesures preventives apropiades i suficients.
I, si escau, a retirar de l’espai els béns u objectes que segons aquesta Ordenança puguin
suposar una font de risc.

Les autoritats competents podran requerir als titulars de terrenys que facilitin informació i
l’accés dels seus agents per tal de verificar la presència de mosquits i en especial del
mosquit tigre per prendre les mesures adequades per al seu control.

CAPÍTOL II: de la intervenció administrativa

Article 8

8.1. La vigilància i control

L’Ajuntament de Celrà, en l’exercici de les seves competències, podrà dur a terme les
activitats  de  vigilància  i  control  necessàries  per  al  compliment  de  les  disposicions
establertes en aquesta Ordenança, així com en altres normatives especifiques, per tal de
preservar la salut de la seva població i dels efectes negatius que poden ocasionar, i en
particular, del mosquit tigre dins del seu àmbit territorial.

La planificació i programació de les activitats de vigilància i el control es portaran a terme
en relació amb el risc detectat i amb la freqüència adequada. 

8.2. Control de les actuacions

a) L’actuació inspectora podrà ser realitzada pels tècnics municipals designats a l’efecte,
pels  funcionaris  de  la  policia  local,  o  en el  seu cas  vigilants,  o  per  personal  d’altres
administracions supramunicipals en funcions d’assistència tècnica al municipi acreditats
degudament que, en el compliment de les seves funcions, podran accedir a qualsevol lloc,
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instal·lació  o  dependència,  de  titularitat  pública  o  privada,  així  com ordenar  que  les
persones  obligades  adoptin  les  mesures  necessàries  per  a  la  prevenció  o  per  al
restabliment de les condicions que evitin la proliferació i/o la propagació de mosquits, i en
particular del mosquit tigre.

En el supòsit d’entrada a domicilis,  es requerirà el consentiment previ del titular o bé
aquesta es podrà realitzar mitjançant una resolució judicial autoritzant-la. 

Finalitzada  la  inspecció,  els  inspectors  lliuraran  còpia  de  l’acta  d’inspecció  al  titular  o
persona responsable que es trobi en aquell moment en les dependències o instal·lació. 
b) Les persones a las què fa referència l’article 2 d’aquesta Ordenança resten obligades
durant la inspecció a facilitar informació exacta i veraç de llurs espais, béns i objectes
afectats pels preceptes d’aquesta Ordenança i permetre l’exercici  correcte  de l’activitat
inspectora.

c) En exercici  de les funcions respectives,  els  inspectors actuants  podran sol·licitar  el
suport, l’auxili  i la col·laboració d’altres inspectors de salut pública de medi ambient o
d’altres àrees competents en la matèria així com d’altres agents de l’autoritat que tinguin
encomanades funcions de seguretat.

8.3. Mesures cautelars

a) En el cas d’incompliment per part dels obligats, els tècnics inspectors aixecaran acta
dels fets, que servirà de base per a la determinació d’una possible infracció conforme als
preceptes establerts en aquesta Ordenança, amb la consegüent incoació de l’expedient
sancionador  sense  perjudici  què,  com  a  conseqüència  de  les  activitats  d’inspecció  i
control, es comprovi que hi ha un risc per a la salut o indicis raonables i aquells considerin
necessària una intervenció immediata. En aquests casos, l’Ajuntament podrà adoptar les
mesures cautelars i actuacions que consideri oportunes amb la finalitat de corregir les
deficiències detectades.

b)  Les  mesures  cautelars  s'ajustaran  a la  intensitat,  a  la  proporcionalitat  i  seran  les
adequades als objectius que es pretengui assolir en cada supòsit. 

c)  La durada de les mesures cautelars no ha d’excedir el que exigeix la situació de risc
que les justifica.

d)  Les mesures cautelars es podran adoptar en aplicació del principi  de precaució. En
aquest cas, amb caràcter previ a la resolució per la qual s’adopta la mesura cautelar,
s’haurà de donar audiència a les parts interessades perquè, en el termini de deu dies,
puguin presentar les al·legacions i els documents pertinents.

TÍTOL TERCER: DEL RÈGIM SANCIONADOR

CAPÍTOL I: Del procediment sancionador i de l’exercici de la potestat
sancionadora

Article 9

9.1. Procediment sancionador. Principis generals

El procediment sancionador s’ajustarà a les disposicions legals relatives al procediment
administratiu, als principis establerts en la Llei 26/2010, del 3 d’agost, de règim jurídic i
de procediment de les administracions públiques de Catalunya, i al procediment establert
en el Decret 278/1993, de 9 de novembre, sobre el procediment sancionador d'aplicació
als  àmbits  de  competència  de  la  Generalitat  de  Catalunya  amb  les  especificacions
corresponents  establertes  a  la  Llei  18/2009,  de  22  d’octubre,  de  salut  pública  de
Catalunya.
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El termini per dictar i notificar la resolució d’un expedient sancionador és de 9 mesos.

9.2. Competència per sancionar

Correspon  als  ens  locals  municipals,  a  tenor  de  l’establert  en  aquesta  Ordenança,
l’exercici de la potestat sancionadora dins del seu àmbit territorial i en l’exercici de les
seves competències.

L’alcalde i el Ple podran delegar o desconcentrar les seves competències en altres òrgans
de la corporació en els termes i condicions fixats per la normativa de règim local i, si és el
cas, per la normativa bàsica sobre règim jurídic de les administracions públiques.

Els ens locals podran encomanar a l’Agència de la Salut Pública de Catalunya, mitjançant
els convenis pertinents, la gestió de la instrucció d’expedients sancionadors en l’àmbit de
llurs competències. La formalització d’aquest encàrrec no altera en cap cas la titularitat de
la potestat sancionadora que correspon a l’òrgan local competent en la matèria.

CAPÍTOL II: de les infraccions

Article 10

Infraccions

Es consideraran infraccions les accions i omissions antijurídiques tipificades en aquesta
Ordenança i en les demés disposicions especifiques dictades en matèria de salut pública i
sanitat, que seran objecte de les sancions administratives corresponents, prèvia instrucció
de l’expedient oportú 

Article 11

De la responsabilitat

Són subjectes responsables les persones físiques o jurídiques que incorrin en les accions o
omissions tipificades per aquesta Ordenança com a infraccions en matèria de salut pública
i de protecció del medi.

Article 12

Criteris per a la classificació de les infraccions i la seva graduació

Les infraccions  es classifiquen com a lleus,  greus o molt greus,  tenint  en compte els
criteris següents per a la seva graduació: la negligència i la intencionalitat del subjecte
infractor, el frau, el risc per a la salut i per al medi,  la quantia de l’eventual benefici
obtingut,  la  gravetat  de  l’alteració  sanitària  i  social  produïda,  l’incompliment  dels
requeriments  o  les  advertències  previs  per  qualsevol  mitjà,  la  xifra  de  negocis  de
l’empresa,  el  nombre  d’afectats,  la  durada  dels  riscos  i  l’existència  de  reiteració  o
reincidència.

Aquest criteris poden ser valorats separadament o conjuntament.

Article 13

Qualificació de les infraccions

1. En funció dels criteris establerts a l’article anterior, es consideren infraccions lleus:

- Les comeses per simple irregularitat  en l’observança d’aquesta Ordenança.
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- L’incompliment dels requeriments específics sense repercussió directa en la salut.
- Les comeses per simple negligència, sempre que l’alteració o el risc sanitari produïts

hagin estat d’escassa incidència.

2. Es consideren infraccions greus:

-  Les  que  reben  expressament  aquesta  qualificació  segons  la  normativa  específica
aplicable en cada cas, quan tenen repercussió en la salut.

- La reincidència en la comissió d’infraccions lleus, en el període dels dos anys anteriors 
- Les que són concurrents amb altres infraccions sanitàries lleus, o han servit per facilitar-

les o encobrir-les.
- Les que produeixin un risc o dany greu per a la salut.

3. Es consideren infraccions molt greus:

-  Les  que  reben  expressament  aquesta  qualificació  segons  la  normativa  específica
aplicable en cada cas, quan tenen transcendència en la salut.

-  La reincidència en la comissió d’infraccions greus en el període de cinc anys  anteriors. 
-   Les  que són concurrents  amb altres  infraccions  sanitàries  greus,  o  han servit  per

facilitar-les o encobrir-les.
-  Les que produeixin un risc o dany molt greu per a la salut.

Les infraccions lleus prescriuen al cap d’un any, les greus, al cap de dos anys i les molt
greus, al cap de quatre anys.

CAPÍTOL III: de les sancions

Article 14

Sancions

1.  Les  infraccions  a  què  fa  referència  l’article  13  d’aquesta  Ordenança  han  de  ser
sancionades amb multes,  d’acord amb les prescripcions  establertes  al  títol  V sobre el
règim sancionador de la Llei 18/2009, de 22 d’octubre, de salut pública de Catalunya:

a) Les infraccions lleus es sancionaran amb una multa de 120 € fins a 1.500 €.

b) Les infraccions greus es sancionaran amb una multa de 1.501 € fins a 15.000 €.

c) Les infraccions molt greus es sancionaran amb una multa de 15.001 € fins a 30.000 €.

2. Les sancions imposades per infraccions lleus prescriuen al cap d’un any; les imposades
per infraccions greus, al cap de dos anys, i les imposades per infraccions molt greus, al
cap de tres anys.

3. La imposició d’una sanció no és incompatible amb l’obligació del subjecte responsable
de  reposar  la  situació  alterada  al  seu  estat  originari  ni  amb  el  pagament  de  les
indemnitzacions corresponents.

Article 15

Òrgans competents de l’Ajuntament per a imposar les sancions 

L'alcalde o alcaldessa és competent per a imposar les sancions, ja que no excedeix de
100.000 euros, de conformitat amb l'article 78 de la Llei 18/2009, de 22 d'octubre, de
salut pública.

Article 16
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Graduació i atenuació de les sancions

Per a la determinació de la quantia de la sanció, l’Ajuntament tindrà en compte la deguda
adequació entre la gravetat del fet constitutiu de la infracció i la sanció imposada, tenint
especial  consideració  per  a  la  graduació  de  la  sanció  l’existència  d’intencionalitat  o
reiteració i la natura dels perjudicis causats.

Article 17

Apreciació de delicte o falta

Si en el decurs de la tramitació del procediment sancionador s’apreciés que determinats
fets  poden  ser  constitutius  de  delicte  o  falta  penal,  l’instructor  ho  notificarà
immediatament a l’alcalde, el qual passarà el tant de culpa al Ministeri  Fiscal.  Un cop
l'autoritat  judicial  hagi  incoat  el  procés  penal  que  correspongui,  si  hi  ha identitat  de
subjecte, fet i fonament haurà de suspendre el procediment administratiu.

Article 18

De les multes coercitives

1. L’ Ajuntament ,a l’efecte de garantir l’aplicació i l’eficàcia de les mesures cautelars o
dels seus requeriments, podrà imposar multes coercitives reiterades. 

2. El termini assenyalat en el requeriment ha de ser, en qualsevol cas, suficient per al
compliment de l’obligació què es tracti i, alhora, el necessari per evitar la producció de
perjudicis majors en cas de no executar l’obligació requerida.

3. En el cas d’incompliment, es podran efectuar requeriments successius fins a un màxim
de tres vegades, i cada requeriment no podrà excedir de 100 €.

4. La multa coercitiva és independent de les sancions que puguin imposar-se amb tal
finalitat i és compatible amb les mateixes.

Article 19

De l’execució subsidiària

1. En el compliment de l’establert en aquesta Ordenança, quan es tracti d’obligacions que
no  siguin  personalíssimes  i  es  puguin  realitzar  per  subjectes  diferents  als  obligats
l’Ajuntament, seguint el procediment corresponent, podrà executar aquestes obligacions
per sí mateix o mitjançant les persones que determini.

2. L’import de les despeses, els possibles danys i perjudicis aniran a càrrec dels obligats.

DISPOSICIONS ADDICIONALS

Primera

En tot allò  que no estigui previst en aquesta Ordenança, s’estarà al  que prevegin les
ordenances reguladores corresponents i sense perjudici de l’establert per altres normes
sectorials. 

Segona
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A  partir  de  l’entrada  en  vigor  d’aquesta  Ordenança  s’hauran  d’adaptar  les  altres
ordenances i reglaments municipals que regulin matèries que s’oposin a les prescripcions
d’aquesta.

Tercera

Instal·lacions o establiments de nova obertura 

Per al cas de noves obertures d’instal·lacions o establiments que l’exercici de les seves
activitats pugui representar riscos sanitaris per a la proliferació dels mosquits, en especial
de l’espècie Aedes albopictus, s’haurà d’ajuntar a la documentació corresponent (llicència
ambiental  o  comunicació  prèvia)  el  Pla  d’autocontrol  de  plagues  on s’especifiquin  les
mesures preventives o de control pertinents per evitar la seva cria i proliferació.

Els establiments o instal·lacions que a l’entrada en vigor d’aquesta Ordenança ja es trobin
en funcionament, s’hauran d’ajustar conforme l’establert en la mateixa i a la resta de
normes higiènico-sanitàries i de salubritat vigents.

DISPOSICIÓ FINAL

Primera

Els  preceptes  d’aquesta  Ordenança,  que  per  sistemàtica  incorpora  aspectes  de  la
legislació  estatal  i  autonòmica,  s’entén  que  resten  automàticament  modificats  en  el
moment que es produeixi la revisió d’aquesta legislació. En el supòsit de modificació de la
legislació  estatal  i  autonòmica,  continuaran  sent  vigents  els  preceptes  d’aquesta
Ordenança  si  son  compatibles  i  permeten  una  interpretació  harmònica  amb els  nous
preceptes de la legislació de referència mentre no hi hagi adaptació expressa.

Segona. Entrada en vigor

Aquesta Ordenança entrarà en vigor després de la seva publicació al Butlletí Oficial de la
Província (BOP) i un cop transcorregut el termini previst a l'article 65.2 de la Llei 7/1985,
de 2 d'abril, reguladora de les bases de règim local.

Tercera. Competència

La Presidència de l’Ajuntament, en l'exercici de les seves competències, podrà interpretar,
aclarir i desenvolupar els articles d’aquesta Ordenança.

La proposta, un cop sotmesa a votació, és aprovada per unanimitat.

Vots a favor (12)

GM CUP:  senyor  Daniel  Cornellà  Detrell,  senyor  Josep Bartis  Fàbrega,  senyora Eulàlia
Ferrer Benito, senyor Jan Costa Rengel, senyora Maria del Mar Camps Mora, senyor Hector
Cabrera Valera, Mercè Amich Vidal

GM Icelrà-ERC: senyor Gerard Fernàndez Tatjé, senyor Enric Cabarrocas Illa, senyor Jordi
Puig Boada 

GM CIU: senyor David Mas Roselló, senyora Irina Gil Abuin

12.  APROVACIÓ  INICIAL  DE  LA  MODIFICACIÓ  PRESSUPOSTÀRIA  8/2015,
MITJANÇANT CRÈDIT EXTRAORDINARI I SUPLEMENT DE CRÈDIT.
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L’alcalde fa una descripció detallada de la modificació pressupostària 8/2015, mitjançant
crèdit extraordinari i suplement de crèdit.

Seguidament, cedeix la paraula al senyor Enric Cabarrocas Illa, portaveu del GM ICelrà-
ERC, que es mostra d’acord amb aquesta modificació pressupostària quant a pagar als
treballadors la part meritada de la paga extra de l’any 2012 i que s’hi dediqui una part a la
pista de pàdel, però no entén com havent-t’hi altres actuacions urgents a fer no siguin
prioritàries enlloc de tirar endavant la pista.  I  ho justifica dient  que si aquests  diners
surten de l’aplicació pressupostària del cementiri es podrien aprofitar per arreglar la seva
part més antiga o bé fer-los servir per a altres inversions. I per aquest motiu el seu grup
s’abstindrà en la votació.
L’alcalde  cedeix  la  paraula  al  senyor  David  Mas  Roselló,  portaveu  del  GM  CIU,  que
comenta que tot i estar d’acord amb la construcció de la pista de pàdel ja que en el seu
programa electoral ja hi constava, el seu grup s’abstindrà també en la votació. A banda de
que considera que és un equipament que ha de tenir el municipi, la seva idea és que fos
mitjançant una concessió que s’encarregués de la seva construcció i de la seva gestió.
Però ara la vol pagar l’Ajuntament i més endavant es veurà qui la gestionarà. 

Per finalitzar, el Sr. Mas indica que potser és precipitat incloure aquesta actuació abans del
31 de desembre i per això està d’acord amb el GM ICelrà-ERC que es podrien invertir els
diners en altres actuacions urgents.  Pel  que fa a la resta de conceptes inclosos en la
modificació, especialment el pagament de la paga extra del 2012 als treballadors, es troba
absolutament d’acord.

L’alcalde respon al Sr. Mas el següent:

 Que tenen clar que la gestió ha de ser pública i que en cap cas serà una gestió a
través d’una empresa. En els propers mesos s’ha de decidir com es realitzarà la seva
gestió, que constarà de classes de pàdel, cursos, torneigs, etc…

L’alcalde respon al Sr. Cabarrocas el següent:

 Pot arribar a entendre el que argumenten, però el seu grup municipal ha estat
governant amb l’equip de govern aquests últims quatre anys i ha de saber que la
definició de crèdit extraordinari és sinònim d’urgent o que no es pot demorar. I els
recorda que en sessió plenària de data 10 de març de 2015 els GM CUP i ICelrà-AM
van  aprovar  conjuntament  una  modificació  pressupostària,  mitjançant  crèdit
extraordinari, per assumptes com el foment de la recollida selectiva, per una part de la
paga extraordinària de 2012 dels treballadors, per transferències a entitats esportives,
etc…

L’alcalde també els recorda que en sessió plenària de data 9 de setembre de 2014 es
va aprovar una altra modificació pressupostària per adequar el camp de futbol per
import de 55.000 €. Ignora si el GM ICelrà-ERC considerava aquesta adequació urgent,
però considera que té la mateixa demora que pot tenir una pista de pàdel. Per tant,
pot arribar a entendre la crítica però no la comparteix ja que abans eren govern i ara
oposició però els criteris que segueix l’equip de govern són els mateixos que els últims
quatre  anys.  I  la  definició  de crèdit  extraordinari  era la mateixa quan governaven
conjuntament que ara. Si ICelrà-ERC considera que una pista de pàdel no és urgent,
l’equip de govern considera que és una decisió política, però en el seu moment també
es podia haver discutit si l’adequació del camp de futbol era una qüestió urgent o no. O
la  senyalització  turística,  per  import  de  15.000 €,  que  també anava inclosa  en la
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modificació pressupostària de 2014, i tampoc es va discutir aleshores si era urgent o
no.

Per tant, si de març de 2014 a octubre de 2015 els GM CUP i ICelrà ho estaven fent
conjuntament, uns pocs mesos després no es poden fer servir aquests arguments i
girar la situació d’aquesta manera. Realment això demostra que l’oposició està fent
oposició  i  no  es  tracta  d’una  oposició  constructiva  ja  que  canviar  els  arguments
depenent de si s’està al govern o a l’oposició no és massa constructiu. 

L’alcalde comenta que és evident que poden haver-hi altres obres urgents, però es va
decidir aquesta perquè els diners que sobren són 30.000 € d’una actuació anterior i
era una actuació que els tres grups municipals portaven en el seu programa i que
costava aquests diners.

L’alcalde cedeix la paraula al Sr. Fernàndez, portaveu del GM ICelrà-ERC, que comenta
que està comparant aquesta obra nova que no se sap com anirà amb readequar un
edifici ja existent o bé atorgant beques a infants per poder fer esport. L’alegra que
dugui  a terme una cosa amb la  que la resta de membres de l’oposició es mostra
d’acord però abans es parlava de dues pistes de pàdel, que pugen molt més de 30.000
€. Per tant, demana a l’alcalde que no digui coses que no són ja que s’ha fet entrar
aquesta  actuació  amb  calçador  perquè  per  començar  són  menys  pistes  que  les
previstes inicialment. 

I el Sr. Fernàndez entén que és una decisió política, per tant per ell acaba aquí el tema
ja que no es tracta de cap batalla. 

L’alcalde respon que això no és una batalla. I no és que ara s’hagi decidit fer una pista
enlloc de dues, sinó que el programa de la CUP-PA ja tenia previst fer tan sols una
pista. De totes maneres, es deixarà l’espai suficient per fer una altra pista al costat i la
paret que farà de mitgera.
No vol comparar amb altres actuacions, però considera que la senyalització turística
mai ha existit al poble i el porxo del camp de futbol portava així molts anys i, per tant,
podien esperar i es podien incloure en el pressupost ordinari. Però es va decidir fer-ho
d’aquesta manera i, per tant, el que demana és que es faci servir el mateix criteri per
a tot i sense voler entrar en cap conflicte. 

Tot seguit, cedeix la paraula a la senyora Rosa Maria Melero Agea, secretària, que fa
una lectura de la proposta que se sotmet al Ple:               

ANTECEDENTS DE FET

1. Per poder atendre el pagament de les obligacions que es detallen a la part dispositiva
d’aquest  acord,  per  a  les  quals  les  consignacions  previstes  són  insuficients  en  el
pressupost ordinari actual o bé perquè no existeix crèdit, estem davant unes despeses
específiques que no es poden demorar, es necessita tramitar l’expedient de suplement de
crèdit i crèdit extraordinari que caldria finançar amb romanent de tresoreria i amb baixes
de despesa.

2.  La  regidoria  de  Serveis  Econòmics  ha  emès  una  memòria  per  la  qual  sol·licita  la
incoació d’un expedient de modificació pressupostària mitjançant suplement de crèdit i
crèdit extraordinari.

3. Ha emès informe l'interventor, en data 23 de setembre de 2015.
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FONAMENTS DE DRET

1. D’acord amb l’article 177.1 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual
s’aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals (TRLRHL) en relació
amb l’article 35 segon paràgraf del RD 500/1990, de 20 d’abril, que la desenvolupa en
matèria pressupostària i comptable els crèdits extraordinaris i els suplements de crèdits
són aquelles modificacions del Pressupost de despeses mitjançant el que s’assigna  crèdit
per a la realització d’una despesa específica i determinada que no es pot demorar fins a
l’exercici  següent i  pel  qual  no existeix  crèdit  en el  pressupost  o bé el  crèdit  previst
resulta insuficient o bé no pot ser objecte d’ampliació.

2.  D’acord  amb  l’article  177.4  del  TRLRHL  en  relació  amb  l’article  36.1.c)  del  RD
500/1990, de 20 d’abril, que la desenvolupa en matèria pressupostària i comptable, els
suplements  de  crèdit  i  crèdits  extraordinaris  es  podran  finançar  indistintament,  entre
d’altres recursos, mitjançant romanent líquid de tresoreria.

3. D’acord amb l’article 177.2 del TRLRHL en relació amb l’article 37.3 del RD 500/1990,
de 20 d’abril, que la desenvolupa en matèria pressupostària i comptable, la proposta de
modificació, previ informe de la Intervenció, serà sotmesa pel President a l’aprovació del
Ple de la Corporació.

4. D’acord amb l’article  177.2 del TRLRHL en relació amb l’article  38.1 i  38.2 del RD
500/1990,  de  20  d’abril,  que  la  desenvolupa  en  matèria  pressupostària  i  comptable,
l’aprovació dels expedients pel Ple es realitzaran amb subjecció als mateixos tràmits i
requisits que els pressupostos, havent de ser executius dins del mateix exercici que es
varen autoritzar.
En  la  tramitació  dels  expedients  de  concessió  de  suplements  de  crèdit  i  crèdit
extraordinari  seran  d’aplicació  les  normes  sobre  informació,  reclamacions  i  publicitat
aplicables a l’aprovació dels pressupostos de la Entitat Local.

5.  La  Disposició  addicional  sisena  de  la  LO  2/2012,  de  27  d’abril,  d’estabilitat
pressupostària i sostenibilitat financera, modificada per la LO 9/2013, de 20 de desembre,
de control del deute comercial  en el sector públic  disposa  com podem aplicar aquest
superàvit.

6. La disposició addicional setzena del RDL 2/2004, en relació amb la disposició addicional
sisena de la LO 2/2012, de 27 d’abril, defineix que s’entén com a inversió financerament
sostenible.

Sobre  la  base  d’aquests  antecedents,  i  amb  el  dictamen  favorable  de  la  Comissió
Informativa Directorial, es proposa al Ple l’adopció del següent

ACORD

Primer. Aprovar inicialment l’expedient de modificació pressupostària número  8/2015,
mitjançant concessió de crèdit extraordinari i  suplement de crèdit, que es finança amb
romanent líquid de tresoreria i amb baixes en despeses, d’acord amb el detall següent:

 Crèdit extraordinari :

Descripció  Crèdit incial  Modificació  Crèdit definitiu 

40 9330 60900 Construcció pista de pàdel -                   30.000,00       30.000,00         
Crèdit extroardinari -                   30.000,00       30.000,00         

Aplicació 
pressupostària
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 Suplement de crèdit :

Concepte  Crèdit incial  Modificació  Crèdit definitiu 

11 9200 13099 Part meri tada paga extra 2012 laborals fix serveis generals 1.631,15        1.779,43      3.410,58           
12 9310 13099 Part meri tada paga extra 2012 laborals fix serveis econòmics 597,13           651,41         1.248,54           
14 2410 13099 Part meri tada paga extra 2012 laborals fix prom. econòmica 673,95           735,22         1.409,17           
14 4910 13099 Part meri tada paga extra 2012 laborals fix soc.informació 338,55           369,33         707,88              
21 1510 13099 Part meri tada paga extra 2012 laborals fix urbanisme 327,44           357,20         684,64              
23 1700 13099 Part meri tada paga extra 2012 laborals fix medi ambient 172,17           187,82         359,99              
30 3321 13099 Part meri tada paga extra 2012 laborals fix biblioteca 284,26           310,11         594,37              
30 3300 13099 Part meri tada paga extra 2012 laborals fix cultura 295,92           322,82         618,74              
76 3211 13099 Part meri tada paga extra 2012 laborals fix escoles bressol 2.713,23        2.959,88      5.673,11           
76 3200 13099 Part meri tada paga extra 2012 laborals fix educació 744,50           812,18         1.556,68           
80 1500 13099 Part meri tada paga extra 2012 laborals fix serv.territorials 1.209,03        1.318,94      2.527,97           
30 3321 13199 Part meri tada paga extra 2012 laborals temp. Biblioteca 133,40           145,52         278,92              
30 3300 13199 Part meri tada paga extra 2012 laborals temp.cultura 319,10           348,11         667,21              
40 3400 13199 Part meri tada paga extra 2012 laborals temp.esports 159,53           174,04         333,57              
76 3211 13199 Part meri tada paga extra 2012 laborals temp.escoles bressol 419,59           457,74         877,33              
76 3200 13199 Part meri tada paga extra 2012 laborals temp.educació 189,59           206,82         396,41              
77 3260 13199 Part meri tada paga extra 2012 laborals temp.dansa 248,29           270,86         519,15              
80 1600 13199 Part meri tada paga extra 2012 laborals temp.EDAR 974,91           1.063,53      2.038,44           
80 1500 13199 Part meri tada paga extra 2012 laborals temp.serv.territorials 781,98           853,07         1.635,05           
50 3371 14399 Part meri tada paga extra 2012 laborals temp.joventut 130,69           142,57         273,26              
70 2310 14399 Part meri tada paga extra 2012 laborals temp.acció social 69,46             75,78           145,24              
11 9200 12103 Altres complements funcionaris serveis generals 1.947,39        1.033,51      2.980,90           
12 9310 12103 Altres complements funcionaris serveis econòmics 395,93           322,84         718,77              
77 3260 22606 Activitats escola de dansa 62.127,15      10.000,00    72.127,15         
21 1510 22799 Serveis tècnics municipals 41.162,85      5.000,00      46.162,85         
96 3110 22799 Serveis desratització i desinfecció edificis 3.000,00        1.500,00      4.500,00           

SUPLEMENT DE CRÈDIT 121.047,19    31.398,73    152.445,92       

Aplicació 
pressupostària

 Baixes en despeses :

Descripció  Crèdit incial  Modificació  Crèdit definitiu 

12 0110 31000 Interessos préstecs a mig i a llarg termini 25.000,00       15.000,00 -      10.000,00         
80 1640 62200 Cementiri 100.000,00     30.000,00 -      70.000,00         
12 0111 31100 Despeses de formalització, cancel i modif. de préstecs 5.000,00         1.500,00 -        3.500,00           

BAIXES 130.000,00     46.500,00 -      83.500,00         

Aplicació 
pressupostària

 Pressupost d’ingressos :

Concepte
 Previsions 

inicials 
 Modificació 

 Previsions 
definitives 

12 87000 Per despeses generals 774.273,43       14.898,73          789.172,16        
TOTAL INGRESSOS 774.273,43       14.898,73          789.172,16        

Subconcepte 
pressupostàri

Segon. Exposar  al  públic  aquest  expedient,  durant  el  termini  de  quinze  dies  hàbils,
mitjançant edicte en el tauler d’anuncis i en el Butlletí Oficial de la Província de Girona.
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Tercer. En  cas  de  no  presentar-se  reclamacions,  l’expedient  de  crèdit  extraordinari  i
suplement de  crèdit  es  considerarà  aprovat  definitivament.  En  cas  contrari,  el  Ple
disposarà del  termini  d’un mes,  comptat  des de la  finalització  del  període d’exposició
pública, per resoldre-les.  

Quart. Un cop aprovada definitivament, es tornarà a publicar en el butlletí Oficial de la
Província, resumida a nivell de capítols.

La proposta, un cop sotmesa a votació, és aprovada per majoria absoluta.

Vots a favor (7)

GM CUP:  senyor  Daniel  Cornellà  Detrell,  senyor  Josep Bartis  Fàbrega,  senyora Eulàlia
Ferrer Benito, senyor Jan Costa Rengel, senyora Maria del Mar Camps Mora, senyor Hector
Cabrera Valera, Mercè Amich Vidal

Abstencions (5)

GM Icelrà-ERC: senyor Gerard Fernàndez Tatjé, senyor Enric Cabarrocas Illa, senyor Jordi
Puig Boada 

GM CIU: senyor David Mas Roselló, senyora Irina Gil Abuin

13.  APROVACIÓ  DE  LA  MOCIÓ  DE  REBUIG  A  L’ACORD  COMERCIAL  DE
L’ASSOCIACIÓ  TRANSATLÀNTICA  PER  AL  COMERÇ  I  LA  INVERSIÓ  ENTRE  LA
UNIÓ EUROPEA I ELS ESTATS UNITS.

L’alcalde  cedeix  la  paraula  a  la  senyora  Mercè  Amich  Vidal,  regidora  de  Gent  Gran i
Igualtat, que explica que s’ha decidit portar aquesta proposta d’acord al Ple ja que des de
la setmana passada hi ha la Setmana Internacional d’Accions Europees en contra l’Acord
Transatlàntic per al Comerç i la Inversió entre la Unió Europea i els Estats Units (TTIP) ja
que està previst que els documents que aproven aquest acord siguin confidencials durant
trenta anys per a la població a excepció dels eurodiputats. Tan sols estan disponibles en
anglès (sense tenir en compte que no és l’idioma oficial de tots els països que conformen
la  Unió  Europea),  només es  poden consultar  durant  una  hora  i  obliguen  a  firmar  un
document de confidencialitat conforme no en poden parlar. 

El març de 2014 es va fer una filtració d’aquest document on s’exposaven diferents punts
que estan negociant actualment els Estats Units i la Unió Europea, entre els que destaca la
creació d’un organisme trilateral entre els Estats Units i la Unió Europea i les empreses i
que esdevindrà un òrgan de control de la regulació (el que implica una nova figura dins de
la negociació d’actors públics). I això vol dir que en un moment com l’actual, on s’està
defensant el dret a decidir, i que també com a Ajuntament s’ha reiterat moltes vegades,
aquest  acord  recull  diversos  punts  com  l’eliminació  de  barreres  nordaranzelàries  del
comerç i que es tradueix en què perquè hi hagi comerç entre els Estats Units i la Unió
Europea  es  destruirà  legislació  laboral,  sanitària,  mediambiental,  harmonitzacions
legislatives a la baixa, privatització de serveis públics i serveis estratègics (destrucció del
teixit empresarial a nivell nacional o dels estats membres), etc…

La Sra. Amich indica que pot semblar un assumpte molt extern i molt allunyat del món
municipal però entén que, a banda de ser la Setmana Internacional contra la TTIP, és un
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deure ètic i moral difondre què està passant ja que estan jugant amb el futur de tots i del
nostre país, que vol ser sobirà. I donat que aquest acord està atacant la nostra sobirania,
s’ha decidit portar al Ple aquesta moció.

L’alcalde  cedeix  la  paraula  al  senyor  David  Mas  Roselló,  portaveu  del  GM  CIU,  que
comenta que s’abstindrà ja que considera que el rebuig és molt frontal i hi ha una sèrie de
punts que, si es donen els condicionants, a nivell municipal votaria a favor.

Tot seguit, cedeix la paraula a la senyora Rosa Maria Melero Agea, secretària, que fa una
lectura de la proposta que se sotmet al Ple:

L’Acord Transatlàntic per al Comerç i la Inversió (conegut per l’acrònim en anglès
TTIP) és un tractat negociat entre els EUA i la UE i que resta pendent de votació en el
Parlament Europeu, en gran mesura gràcies a la pressió popular que va fer que a
última hora el Parlament Europeu decidís, el passat mes de juny, ajornar-la. 

Davant la total  falta de transparència que està caracteritzant les negociacions, hem de
tenir present que el TTIP és molt més que un simple acord de comerç, ja que persegueix
una nova regulació del comerç i les finances a ambdues bandes de l’Atlàntic que unifiqui
criteris, i que afectaria la població en diversos àmbits.

Un dels punts més preocupants del tractat  és la inclusió del mecanisme de solució de
controvèrsies entre la part inversora i l’Estat, que permetria als inversors  estrangers
eludir als  tribunals  nacionals  i  presentar les  seves queixes  directament als  tribunals
internacionals d’arbitratge, que serien els que tindrien l’última paraula, per damunt fins i
tot de les polítiques decidides democràticament per tot un país. 

És evident que amb el TTIP hi haurà un debilitament del poder legislatiu democràtic per
regular una àmplia varietat de sectors, bàsicament, perquè l’objectiu  que persegueix
aquest mecanisme de solució de controvèrsies és simple: abans d’elaborar nova legislació
(en alguna de  les matèries afectades pel  TTIP, com medi ambient, consum,  drets
laborals, agricultura, etc.), un organisme bilateral dels governs dels EUA i la UE i de
representants  d’empreses tindria l’oportunitat d’analitzar prèviament possibles  impactes
d’aquesta legislació en els interessos dels seus negocis. Els lobbies empresarials, per tant,
podran  coordinar estratègies per  bloquejar  els  esforços legislatius, fins i tot abans que
s’engeguin.

A més, el TTIP significarà una reducció de les normes de la UE a partir de l’aplicació de
conceptes com el "reconeixement mutu" dels estàndards, ja que sobre la base d’aquest
concepte les empreses transnacionals podran utilitzar les seves empreses subsidiàries en
l’altre  continent per  aprofitar els avantatges de les diferències en la  regulació.  A  la
pràctica, s’anul·laria de manera efectiva el dret de regular i es fomentaria un dúmping
desregulador sense precedents. 
Tampoc es pot obviar que un dels efectes del TTIP seria el debilitament de les normes
europees establertes  per  als  serveis  d’interès  públic. Per exemple,  facilitaria la
privatització dels serveis d’aigua, o limitaria fortament les opcions per a l’adjudicació de
les licitacions públiques  en funció de criteris ecològics o socials. Creiem que és un atac
inacceptable a les clàusules socials i ambientals en la contractació pública, la protecció de
determinats  sectors econòmics que són  essencials i  la defensa  de béns públics.  En
definitiva,  la firma d’aquest tractat  pot  esdevenir una desregulació  per la porta del
darrere que afecti directament matèries tan sensibles com la salut, el medi ambient o els
serveis públics, inclosos els que presta el món local, amb una clara voluntat de privatitzar
i laminar competències i capacitats a les institucions públiques.

Sobre  la  base  d’aquests  antecedents,  i  amb  el  dictamen  favorable  de  la  Comissió
Informativa Directorial, es proposa al Ple l’adopció del següent
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ACORD

Primer. Declarar  Celrà  com  a  municipi  contrari  al  TTIP  i  adherir-se a la campanya
internacional contra el TTIP.

Segon. Endegar per a la ciutadania,  a través dels mitjans de comunicació  locals, les
associacions de la ciutat i les xarxes socials, una campanya de difusió, explicació i rebuig
al TTIP .

Tercer.  Instar el Consell Comarcal i la Generalitat de Catalunya a fer una declaració de
rebuig a l’Associació Transatlàntica per al Comerç i la Inversió entre la Unió Europea i els
Estats Units.

Quart. Traslladar aquesta resolució i els seus acords a instàncies superiors: Consell
Comarcal,  Diputació  de Girona, Generalitat, com també  als nostres parlamentaris i
representants del Parlament Europeu i a la Campanya No al TTIP.

La proposta, un cop sotmesa a votació, és aprovada per majoria absoluta.

Vots a favor (10)

GM CUP:  senyor  Daniel  Cornellà  Detrell,  senyor  Josep Bartis  Fàbrega,  senyora Eulàlia
Ferrer Benito, senyor Jan Costa Rengel, senyora Maria del Mar Camps Mora, senyor Hector
Cabrera Valera, Mercè Amich Vidal

GM Icelrà-ERC: senyor Gerard Fernàndez Tatjé, senyor Enric Cabarrocas Illa, senyor Jordi
Puig Boada 

Abstencions (2)

GM CIU: senyor David Mas Roselló, senyora Irina Gil Abuin

14. MOCIÓ PRESENTADA PER CIU I ICELRÀ-ERC RELATIVA A DONAR SUPORT AL
PRESIDENT MAS, L’EXVICEPRESIDENTA ORTEGA I LA CONSELLERA RIGAU AMB
MOTIU DE LA SEVA IMPUTACIÓ PER L’ORGANITZACIÓ DEL 9N.

L’alcalde cedeix la paraula al senyor David Mas Roselló, portaveu del GM CIU, que llegeix
la proposta presentada pel seu grup municipal conjuntament amb el GM ICelrà-ERC:

El 9 de novembre de 2014, i per primera vegada a la història, els catalans i les catalanes
varem ser cridats pel govern de la Generalitat a opinar sobre el futur polític del nostre
país. Gràcies als més de 40.000 voluntaris i voluntàries, 2.344.828 catalans i catalanes
varem  acudir  a  les  urnes  en  una  procés  participatiu  protagonitzat  pel  civisme  i  la
democràcia. La resposta de l’Estat espanyol, a través de la Fiscalia General de l’Estat, va
ser  querellar-se  contra  el  president  de  la  Generalitat  Artur  Mas,  la  vicepresidenta  i
consellera  de  Governació  i  Relacions  Institucionals  Joana  Ortega  i  la  consellera
d’Ensenyament Irene Rigau.

El 29 de setembre de 2015, només dos dies després de les eleccions al Parlament, tots
tres han rebut la imputació del TSJC per l’organització del 9N i han estat citats a declarar
durant  el  proper  mes  d’octubre  (en  el  cas  del  president  Mas,  el  dia  15,  quan  es
commemora el 75è aniversari de l’afusellament del president Companys). Se’ls acusa de
quatre  delictes:  desobediència,  obstrucció  a  la  justícia  o  usurpació  de  funcions,
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prevaricació administrativa i malversació; amb unes possibles penes que van des de la
inhabilitació fins a la presó. 

Aquests fets configuren un episodi extremadament greu en termes polítics i democràtics,
sense precedents a l’Europa del segle XXI.

Sobre  la  base  d’aquests  antecedents,  i  amb  el  dictamen  favorable  de  la  Comissió
Informativa Directorial, es proposa al Ple l’adopció del següent

ACORD

Primer. Expressar el nostre suport al president Artur Mas, l’exvicepresidenta Joana Ortega
i la consellera Irene Rigau, encausats per haver posat les urnes al procés participatiu
sobre el futur polític de Catalunya del 9 de novembre de 2014.

Segon. Denunciar l’escassa qualitat democràtica d’un Estat que fa un ús partidista de les
institucions  judicials  i  emet  judicis  polítics  contra  representants  electes  per  impulsar
processos democràtics.

Tercer. Refermar el compromís de l’Ajuntament de Celrà amb el dret democràtic del poble
de Catalunya a decidir lliurement el seu futur.

Quart.  Enviar  aquesta  moció  al  president  de  la  Generalitat,  al  president  del  Govern
Espanyol, a la Mesa del Parlament de Catalunya, a les entitats del Pacte local pel Dret a
Decidir (si n’hi ha), al Tribunal Superior de Justícia de Catalunya i fer-la públic a través
dels mitjans públics municipals.

 
L’alcalde comenta que en el moment de presentar aquesta moció el GM CUP no va poder
donar suport ja que la van rebre el dia abans de la Comissió Informativa Directorial. Però
un cop ha passat per la seva Assemblea Local, s’ha decidit donar-hi suport. A més,  aquest
dijous una part de l’equip de govern anirà a Barcelona a les 8.30 del matí per anar davant
el Parlament de Catalunya a la concentració d’alcaldes i regidors que es dirigirà al Tribunal
Superior de Justícia per donar suport als imputats del 9N. 

La proposta, un cop sotmesa a votació, és aprovada per unanimitat.

Vots a favor (12)

GM CUP:  senyor  Daniel  Cornellà  Detrell,  senyor  Josep Bartis  Fàbrega,  senyora Eulàlia
Ferrer Benito, senyor Jan Costa Rengel, senyora Maria del Mar Camps Mora, senyor Hector
Cabrera Valera, Mercè Amich Vidal

GM Icelrà-ERC: senyor Gerard Fernàndez Tatjé, senyor Enric Cabarrocas Illa, senyor Jordi
Puig Boada 

GM CIU: senyor David Mas Roselló, senyora Irina Gil Abuin

15. ALTRES ASSUMPTES DE CARÀCTER URGENT.
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No n’hi ha.

II 
PART DE CONTROL

16. DONACIÓ DE COMPTE DE DECRETS DE L’ALCALDIA.

De conformitat amb el que estableix l’article 42 del Reial decret 2568/1986, de 28 de
novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de
les entitats locals, l’alcalde dóna compte succinta al Ple de les resolucions que ha adoptat
des  de  l’ultima  sessió  ordinària  plenària,  per  tal  que  els  regidors  coneguin  el
desenvolupament de l’administració municipal  als efectes del control  i  fiscalització dels
òrgans de govern, previstos en l’article 22.2.a de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora
de les bases del règim local.

L’alcalde dóna compte al Ple dels decrets d’Alcaldia, que es relacionen tot seguit:
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17. PRECS I PREGUNTES.

L’alcalde cedeix la paraula al senyor Gerard Fernàndez Tatjé, portaveu del GM ICelrà-
ERC, que pregunta el següent:

1. El Sr. Bartis ha mantingut trobades amb empresaris i vol saber com està l’Associació
d’Empresaris, que va deixar enllestida abans de les eleccions, ja que aquest era un
tema molt important per afavorir la relació entre l’Ajuntament i els empresaris.

El Sr. Bartis, regidor de Promoció Econòmica, respon que s’hi està treballant i
precisament  avui  el  Sr.  Benet  Rovira  s’ha  reunit  amb  el  tècnic  de  Promoció
Econòmica  per  acabar  de perfilar  la  posada en marxa d’aquesta  Associació.  I
donat que demà ha de tenir una reunió amb els tècnics de Promoció Econòmica
acabarà de parlar d’aquest tema i pel proper Ple ja donarà informació més àmplia.

2. En  quin  punt  estan  els  canvis  informàtics  i  l’actualització  de  la  pàgina  web  de
l’Ajuntament? 

La Sra. Mar Camps Mora, regidora de Comunicació i Noves Tecnologies, respon
que  encara es mantenen reunions quinzenals i s’està avançant en el tema de la
pàgina  web, però lentament,  ja  que és un procés molt  ambiciós.  Hi  treballen
l’Eugeni Bofill, la Tània Tapia amb la redacció dels continguts, el tècnic de Noves
Tecnologies... i espera que pugui estar enllestida l’any que ve ja que tot i que
s’estan redactant els continguts la part de disseny encara no està acabada.

Pel que fa als canvis informàtics, la Sra. Camps contesta que el nou programari ja
està pràcticament acabat.

3. Pel que fa als cartells turístics informatius del Centre Cívic, fa més d’un mes que va
comentar que són un bé municipal i s’estan fent servir de cartelleres municipals. I no
és  aquesta  la  seva  missió  ni  per  això  es  van  gastar  els  diners  que  va  costar
l’actuació. 

L’alcalde respon que això és responsabilitat seva, com a regidor de Cultura. En el
seu moment els professors i  professores de l’Escola d’Art,  per promocionar al
màxim l’Escola, van optar per tapar els plafons turístics situats al bar del Centre
Cultural La Fàbrica. És evident que això era tan sols per un temps curt de temps,
just el que durava el període d’inscripcions, i quan finalitzés es retirarien. 

Pel que fa a l’Associació d’Empresaris, fa temps van anar plegats a Barcelona per
defensar davant l’ACA els interessos de les empreses i del municipi. I a partir
d’aleshores, es va acordar amb el teixit empresarial del poble que s’havien de
passar  les  necessitats  previsibles  i  futures  de  creixement  amb  la  finalitat
d’analitzar les infraestructures necessàries. Actualment s’està recopilant aquesta
informació i  quan es tingui  tot es redactarà un informe que s’enviarà a l’ACA
perquè coneguin les necessitats. 

També es va parlar  d’anar a veure el  conseller  Santi  Vila a la Generalitat  de
Catalunya, però després es va decidir fer-ho un cop celebrades les eleccions. 

I  també es va acordar  presentar  al·legacions  al  Pla  de Gestió  Districte  Conca
Fluvial perquè la depuradora de Celrà no estava inclosa i perquè s’incloguin les
millores al·legades amb previsió de noves empreses al municipi. 
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El Sr. Fernàndez comenta que precisament el tema de la depuradora va ser l’esquer que
va acabar de decidir els empresaris per crear l’Associació, ja que inicialment no tenien
gaire interès. 

4. Aquest any també s’han fet les excavacions a la Torre Desvern? S’han iniciat ja les
del Castell de Palagret?

El Sr. Hector Cabrera Valera, regidor de Patrimoni,  respon que la intenció era
informar el Ple un cop les dues excavacions haguessin finalitzat i s’hagués fet una
valoració.  Si  per  al  proper  mes  les  obres  de  la  Torre  Desvern  poden  estar
acabades podrà fer una valoració de patrimoni més àmplia. 

5. El Sr. Fernàndez indica que els materials que s’han extret de la Torre Desvern s’han
deixat allà mateix, i pregunta si hi ha algun projecte per netejar la zona ja que l’any
passat es va aprofitar la terra sobrant per fer l’esplanada que hi ha actualment per
dignificar el conjunt i que quedés una mica curiós. Segurament ha estat un error de
la Universitat de Girona que no ho ha retirat, però cal que es tingui en compte. 

L’alcalde respon que no és cap error de la UDG sinó que és una qüestió de costos
i el que es va acordar és que quan l’Ajuntament hagi de fer alguna actuació en la
què  es  necessiti  maquinària  aprofitarà  per  retirar  tot  el  material  que  sobra.
Aquest és un compromís que va adquirir l’equip de govern i no depèn de la UDG,
simplement es va prendre aquesta decisió per una qüestió econòmica. I quan es
faci l’actuació de millora de la zona de l’Escola Falgueres per evitar inundacions
s’aprofitarà la maquinària per treure el material de la Torre. 

Pel que fa a les excavacions, ja van finalitzar però encara l’Ajuntament no ha
rebut cap informe de tancament de la UDG. I pel que fa a l’excavació del Castell
de Mabarrera va començar fa uns quinze dies aproximadament. Amb la brigada es
van treure les  alzines que hi  havia perquè l’equip d’en Ferran Codina pogués
excavar amb condicions. 
Com  a  novetat,  es  va  acordar  amb  el  Sr.  Codina  que  quan  finalitzin  les
excavacions no tan sols farà arribar un informe sinó que s’organitzarà una visita
guiada,  oberta  a  la  ciutadania,  on  ell  pugui  explicar  les  excavacions  que  ha
realitzat durant els darrers anys ja que, del contrari, molta d’aquesta informació
queda en el consistori i no arriba a la gent del poble.     

El  Sr.  Fernàndez  comenta  que,  si  no  han  canviat  les  condicions  del  conveni,  la
Generalitat de Catalunya pagava a la UDG els treballs de moviment de terres i, per tant,
la retirada del material sobrant era gratuïta.

6.  El  Sr.  Fernàndez indica que aquest cap de setmana han tingut lloc les Jornades
Europees de Patrimoni i pregunta perquè Celrà no s’ha presentat enguany.  

L’alcalde respon que, com acaba d’explicar, aquesta visita al Castell de Mabarrera
es farà l’any que ve. Aquest any les jornades tractaven del modernisme industrial
i es va decidir esperar més endavant per incloure Mas Barrera i altres actuacions
que han de decidir les àrees corresponents. 

Però, per altra banda, dins les Jornades Europees de Patrimoni, el CineClub 21 va
passar la pel·lícula Agnosia , que es va rodar al Centre Cultural La Fàbrica i també
va sortir a la premsa i, per tant, ha tingut repercussió mediàtica. 
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El Sr. Fernàndez indica que, si no està equivocat, la projecció de la pel·lícula no formava
part del programa patrocinat per la Generalitat de Catalunya, a la qual cosa l’alcalde
respon que l’Ajuntament té fins a finals del mes de juliol per decidir quines activitats
s’incorporen del municipi. I en aquest període encara no s’havia acordat quina actuació
es duria a terme i el que no es volia era caure en una nova repetició del que ja es va fer
durant l’anterior mandat: la visita guiada pel modernisme industrial  de Celrà, perquè
això ja s’ha fet durant varis anys.

L’alcalde comenta que les dates no importen, però sí que es doni a conèixer el patrimoni
del poble. I indica que les entitats del poble han col·laborat molt activament el patrimoni
municipal i l’Àrea de Patrimoni està organitzant activitats que ara explicarà el regidor. 

El Sr. Fernandez recorda que la visita al Castell de Mabarrera amb el Sr. Codina, que és
la novetat per a l’any vinent, ja havia sortit en les Jornades Europees de Patrimoni i, per
tant, també s’estan repetint. 

El  Sr.  Cabrera  intervé  per  comentar  que  la  intenció  era  fer  unes  Jornades
Europees de Patrimoni  juntament  amb la  Biblioteca i  el  Taller  d’Història,  però
s’ajornen perquè es vol presentar un projecte del Banc dels Testimonis Orals,
iniciant-lo amb els treballadors antics de la Fàbrica que encara viuen i fer-los
entrevistes i filmar-los. Un cop recopilada aquesta documentació, fer una acte de
presentació  i  donar-ho  a  conèixer.  Però  per  a  les  jornades  encara  no  havien
contactat amb les persones corresponents i per això es va preferir ajornar-ho i
celebrar un acte més gros centrat en aquest Banc de Testimonis Orals.    

El Sr. Fernàndez contesta que les Jornades Europees de Patrimoni les paga la Generalitat
de Catalunya, és una manera de donar publicitat al poble i és una oportunitat que s’ha
perdut. 

7. Fa uns quatre mesos van venir els mossos d’esquadra i es van queixar de pintades
altament ofensives a l’estació de tren, i pregunta què es pensa fer al respecte.

L’alcalde respon que s’ha fet el que es va fer durant els quatre anys que van estar
a l’equip de govern. Comenta que quan van concedir a l’Ajuntament subvencions
per disposar de més personal a la brigada va haver-hi una persona a la què ell
ordenava expressament que cada dia havia de pintar les pintades. I així un dia
darrere l’altre. I quan va plegar, al cap de dos dies ja tornava a haver-hi pintades.
I com el Sr. Fernàndez ha de saber, ja que era el regidor de l’Àrea corresponent,
la brigada no arriba mai a tenir aquest espai net perquè és impossible ja que si es
pinta l’endemà torna a estar igual o pitjor, a part de que això tampoc és una
responsabilitat de l’Ajuntament.
Hi ha un problema real d’incivisme alhora que també hi ha un problema real de
Renfe, que potser s’hauria de plantejar  venir més sovint o posar les mesures
necessàries de seguretat per evitar que aquesta estació faci pena. 

És plenament conscient del problema fins al punt d’anar corrents darrera dels
joves que feien les pintades. 

El  Sr.  Fernàndez contesta que els mossos d’esquadra demanen que es treguin  unes
pintades en concret, no totes les de l’estació.

L’alcalde respon que els mossos li van demanar a ell aleshores i no ho va fer, que
hi ha hagut un canvi d’alcalde i a ell encara no li han demanat. 
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El Sr. Fernàndez replica que això ja ho va saber el Sr. Bartis en el seu moment, però
sembla que tan sols es té memòria pel que es vol.     

8. Hi ha un veí amb problemes greus de maluc que li ha demanat si el ressalt que hi ha
entre el carrer Aumet i Travessera del Padró es pot rebaixar de volum ja que quan hi
passa se’n ressent bastant. És una de les pitjors esquenes d’ase que hi ha al poble.

L’alcalde pregunta si aquest veí ha presentat la instància a l’Ajuntament, a la qual
cosa el Sr. Fernàndez ja li va demanar que ho fes.

9. Fa uns quatre mesos quan encara estava al govern, i pactat conjuntament amb la
CUP, es van encarregar unes pancartes per col·locar a la biblioteca, al Centre Cívic, a
l’Ajuntament,  al  conjunt  modernista  i  fins  i  tot  es  va  arribar  a  un  acord  amb  els
treballadors pel que fa a la seva ubicació. Aquesta actuació es va encarregar i pagar en
el seu moment i pregunta què se n’ha fet de les pancartes. 

L’alcalde respon que encara no estan col·locades ja que, com bé sap, la brigada
és petita i més de paleteria que arriba on pot. És cert que és una actuació que
està pendent però que, al seu parer, no té la urgència d’altres coses que han
tingut lloc. A la brigada tan sols hi ha un paleta i va fent diferents actuacions en
funció de la urgència, però és conscient que això hi és i també es farà. 

El senyor Fernàndez indica que la saturació de la brigada era un dels motius que ell
argumentava perquè amb els 30.000 € que han sobrat de l’actuació del cementiri  es
contractés  una  empresa  privada  perquè  l’arreglés  ja  que,  segons  el  que  està  dient
l’alcalde, s’estaran quasi quatre o cinc anys arreglant-lo. I tot perquè la brigada està
sobrepassada.  

10. Demana que els polítics controlin les obres que es fan al poble, tant si les fa el
mateix Ajuntament  o una empresa privada ja  que s’hagués pogut comprovar que el
cablejat de la fibra òptica de la part del transformador de Juià potser s’hagués fet d’una
altra manera. 

Pel que fa a les obres del cementiri, les canalitzacions de l’aigua s’han fet a cel obert, i
això vol dir que, a l’haver augmentat la impermeabilització del terreny per haver afegit
més mòduls de nínxols,  no hi haurà succió de l’aigua de la pluja i provocarà basses
bastant considerables. A la nova ampliació del cementiri no hi ha embornals i, si no se’n
fa de nous o no es canalitza l’aigua, sorgiran problemes. 

L’alcalde contesta que el cementiri  és un projecte que es va fer conjuntament
amb el mandat del govern anterior i si hi ha un problema de canalització d’aigua o
no es va tenir en compte caldrà mirar-ho ara amb els tècnics municipals i si es va
incomplir el projecte aprovat l’hauran de rectificar abans de finalitzar l’obra. 

El Sr. Fernàndez respon que es van veient les problemàtiques de les obres a mesura que
es van fent. I la missió del polític és dir-li al tècnic el que passarà i que ho solucioni.
L’empresa  que  ha  fet  l’obra  ja  ha  complert  amb  el  projecte,  però  és  el  regidor
d’Urbanisme el que ha de tenir ull  clínic i  dir si quelcom potser o no i, per tant,  cal
arreglar-ho. 

L’alcalde respon que el regidor d’Urbanisme té molt ull clínic i, com ja ha explicat,
de  la  mateixa  manera  que  la  brigada,  en  la  què  confia  plenament,   arregla
diferents coses això també ho farà, encara que trigui més o menys però arribarà.
Fa molts anys que el cementiri es troba en aquesta situació i durant el mandat
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anterior  es  va  decidir  realitzar  una  actuació  ja  que  estava  molt  decadent  i
l’Ajuntament ja ha aprovat una modificació del contracte pel 10 % previst que no
estava inclòs  en el  projecte.  I  insisteix  que si  es  tracta  d’una qüestió  que el
contractista no està complint s’haurà de verificar i que doni compliment.  

El S. Fernàndez comenta que Si s’hagués estat una mica a sobre d’aquesta obra també
s’haguessin  adonat  que  amb  el  canvi  d’il·luminació  han  posat  làmpades
d’incandescència, cosa que no entén ja que s’ha fet un esforç molt considerable per
passar-les a LED.

L’alcalde respon que es podien haver instal·lat els llums LED que el Sr. Fernàndez
va comprar d’oferta i, al ser de bona qualitat, es va valorar que a l’alçada que
s’havien de col·locar els robarien en dos dies. Per això es va optar per instal·lar
una il·luminació més senzilla que garanteixi que no la robin.

El Sr. Fernàndez contesta a l’alcalde que sap perfectament que aquests llums LED es van
tornar, a la qual cosa l’alcalde respon que el Sr. Trull li va dir que encara estaven a
l’Ajuntament. 

El Sr. Fernàndez indica que li va donar ordres al Sr. Trull perquè les retornés. 
 
11. Pregunta si s’ha donat algun ús a la terra/material retirat del carrer Indústria, ja que
hi ha molts forats i sots per tapar. I pregunta qui enquitranarà el dia 14 aquest carrer.  

L’alcalde respon que la Diputació de Girona.          

L’alcalde cedeix la paraula al senyor Josep Bartis Fàbrega, primer tinent d’alcalde, que
pregunta al Sr. Fernàndez què vol dir exactament amb la fibra òptica del transformador
de Juià.

El Sr. Fernàndez respon que els tècnics van rebentar l’últim panot de la vorera per fer
passar  el  cable a la  via pública,  quan potser hagués estat  més lògic passar els deu
centímetres de cable lateralment a la voravia sense haver de rebentar res, no hagués
calgut fer ciment i s’haguessin guanyat dos centímetres més de voravia.
I a l’altra costat del pont la situació és molt semblant, tenint en compte que les obres
que han fet de repavimentació de la voravia no té el rescat que ha de tenir aquesta com
a tractament final perquè no rellisqui.

El  Sr.  Bartis  demana a la senyora Rosa Maria Melero Agea, secretària, que clarifiqui
aquesta tipologia d’intervencions i qui té la responsabilitat de vetllar perquè les empreses
compleixin amb el que han de fer i com s’ha de portar a terme per garantir que ho facin
correctament.

El Sr. Fernàndez indica que potser cal passejar més pel poble i que és conscient que la
brigada municipal no arriba a tot arreu però sí hi ha set persones (referint-se als/les
regidors/es) que poden passejar-s’hi i comprovar les coses al moment. 

El  Sr.  Bartis  demana a la  secretària  que clarifiqui  si  qui  té  l’obligació  de vetllar  pel
compliment  de  que  els  permisos  d’obra  que  fan  persones  alienes  a  l’Ajuntament
compleixin allò que han sol·licitat és feina dels polítics o dels tècnics municipals. I ho
pregunta  perquè  una  persona  com ell,  educador  social,  no  té  en  el  seu  currículum
construccions de cementiris o rases, però en canvi l’Ajuntament sí disposa de tècnics que
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són  els  que  han  de  vetllar,  informar  i  proposar  als  polítics  mesures  per  obres  no
realitzades correctament.        

La Sra. Melero respon que si es tracta d’una actuació privada estan subjectes o bé a la
llicència urbanística prèvia o bé al règim de comunicació prèvia, i que tant en uns actes
com en els altres hi ha un informe per part dels tècnics municipals. I un cop finalitzada
l’actuació, són aquests tècnics els que han de verificar que tot s’ha fet correctament i
s’ajusta al que inicialment es feia constar en la sol·licitud de la llicència urbanística o, en
el seu cas, amb la declaració responsable del règim de la comunicació prèvia. 

CLOENDA.  Sense  cap  altre  assumpte  per  tractar,  l’alcalde  conclou  la  sessió  agraint
l’assistència dels presents al Ple i dels oients. De tot el qual, jo, com a secretària general
de la corporació, dono fe.


